
Proces-verbal
Tncheiat Tn 9edinja Comisiei de ecologie, protecjia mediului 9i igienizare

din data de 29 ianuarie 2024, ora 15

§edinta s-a desfa9urat prin mijloace electronice, prin intermediul
platforrnei online de videoconferinla WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
22.01.2024 a doarnnei pre9edinte Ciceala Ana Maria.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

CICEALA ANA-MARIA – PRE§EDINTE – prezent

Vl§AN HORIA-ALEXANDRU – SECRETAR - prezent

PURCAREA SORIN – prezent

GRAM ANAMARIA ALINA – absent

MURE§AN MANUELA – prezent

FLORESCU ADRIAN – CONS-TANTIN – prezent

T)

STOICA IOANA – prezent
mA)

Ordinea de zi a comisiei:
I. Avizarea proiectelor de hotarare aflate pe ordinea de zi a 9edinjei

CGMB din data de 31.01.2024:

14. Proiect de hotarare privind aprobarea datelor aferente Hartilor
strategice de zgomot Tn municipiul Bucure9ti

20. Proiect de hotarare privind stabilirea tarifului de revendicare a cainilor
capturaji de pe domeniul public al Municipiului Bucure9ti

21. Proiect de hotarare privind stabilirea cheltuielilor de Tntretinere a
cainilor fara stapan adoptaji la distan Ia in adaposturile Autoritatii pentru
Supravegherea 9i Protec+ia Animalelor

25. Proiect de hotarare privind aprobarea Studiului de fezabilitate si a
indicatorilor tehnico – econornici pentru obiectivul de investijii
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“Realizarea captarii de apa din subteran pentru controlul nivelului apei
din Lacul Circului 9i asigurarea necesarului pentru iriga+ii din Parcul
Circului din Municipiul Bucure9ti (Redenumirea pozi+iei: Pu! de mare
adancime pentru alimentarea lacului situat Tn parcul Circului)

26. Proiect de hotarare privind aprobarea documentatiei de Avizare a
Lucrarilor de Interventie si a indicatorilor tehnico - economici pentru
obiectivul de investitii: „Reabilitare §i modernizare fantana ornamentala
Parc Tineretului

27. Proiect de hotarare privind aprobarea Documentajiet de Avizare a
Lucrarilor de Interventie §i a indicatorilor tehnico - economici pentru
obiectivul de investitii: „Reabilitare si modernizare fantana arteziana
Charles de Gaulle”

28. Proiect de hotarare privind aprobarea Docurnentajiei de Avizare a
Lucrarilor de Intewentie §i a indicatorilor tehnico-economici pentru
obiectivul de investi Iii: „Reabilitare 9i modernizare ansamblu jocuri de
copii nr. inv. 3700499 9i tobogan beton nr. inv. 14100041 din parcul
Floreasca”

42. Proiect de hotarare privind imputernicirea expresa a Consiliului Local
al Sectorului 2 de a hotari cu privire la participarea Sectorului 2 al
Municipiului Bucure9ti, in Consor{iul de Beneficiarl, Tn calitate de
partener, alaturi de Administra+ia Domeniului Public Sector 2, in calitate
de entitate afiliata, la implementarea proiectului „ReGreeneration –
Urmatoarea genera{ie de ora9e inte}igente verzi, rezistente 9i incluzive
social”, finanjat prin programul Horizon Europe (HORIZON)

II. Dezbatere cu membrii comisiei, ONG-urile §i persoanele
interesate pentru bugetul Municipiutui Bucuresti 2024 si subordonate in
domeniile mediu si protectia animalelor.

Institutiile invitate:

1. Directia Mediu

2

3

4

5

ALPAB

Directia ONG-uri

ASPA

Direcjia Generala Investiji



6. Gradinazoologica

7. Directia Servicii Publice

8. Administratia Parc Natural vacarestl

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Buna ziua

Bine aji venit la 9edinja comisiei.

Cvorumul este de 6 consilieri din 9

Vi rog sa votaji ordinea de zi.

Eu votez “pentru“.

Cu 6 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi Tmpotrivi, ordinea de zi
a fost aprobata.

Trecem la punctul 14 de pe ordinea de zi a Consiliului General,
Proiect de hotirare privind aprobarea datelor aferente Harjilor
strategice de zgomot in municipiul Bucure9ti

Cred ca ar trebui sa fte doamna Chirita sau alaturi de noi. Nu este
nimeni deocamdata. Va veni alaturi de noi in webex cineva Tn curand de
la Directia de Mediu. A intrat cineva acum de la Mediu, doamna Patricia
Lungu. Buna ziua. va rog frumos, daca ne puteji prezenta, va rog,
proiectul de hotarare privind harIile de zgomot, datele aferente.

Doamna Lun flu Patricia – Direc jia de Mediu

Hartile de zgomot au fost elaborate conform legii 121/2019.
Elaborarea ha4ilor s-a facut de catre primarie Tn calitate de responsabil
privind expunerea populajiei la zgomotul ambiant. Haaile respecta Tn

totalitate legislatia. Pentru modelarea acestor haRi, au fost folosite datele
oficiale colectate de la direcjiile din Bucure9ti, Administra jia Strazilor, de
la APM, STB. Au fost avizate de APM. Este un pas important pentru ca
pe baza acestor haRi se face planul de acjtune. Datele trebuie transmise
catre Comisia Europeana.
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Doarnna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Daca sunt Tntrebari de la colegi.

Mie mi s-a parut din ce am citit ca sunt scaderi importante la nivel
de decibeli Tn comparajie cu anul 2016 dar la nivel de persoane afectate
expuse la valori de peste 60 de decibeli, a crescut acest indicator. Cum
se explica acest fenomen?

Doamna Lun Flu Patricia – Directia de Mediu

Da, identificate 9i schimbarea metoldologiei de calcul 9i sa invitam
prestatorul pentru detalii foarte tehnice. Nu 9tiu, ori putem sa transmitem
dupa ce am Tnscris. in principal trebuie avut Tn vedere sa schimbam si
metodologia de calcul, tocmai de aceea este important. Planul de
actiune pentru dirninuarea zgomotului, harjile de zgomot, aprobarea lor
in consiliu este etapa premergatoare derularii umatoarei pa4i a
contractului, va fi pus in dezbatere publica 9i ulterior transmis 9i el catre
APM Bucure9ti pentru aprobare.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Am in+eles. lar harjile efective de zgomot?

Doamna Lunqu Patricia – Direcjia de Mediu

Sunt anexe, dar la o rezolu jie mai mare .. .

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Harjile la nivel de 2020 sunt publicate deja pe site?

Doamna Lunqu Patricia – Directia de Mediu

Dupa aprobare, Ie vom posta pe site.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria



O. K.

Acum va propun 9i supun la vot, daca nu mai sunt alte intervenjii
daca nu mai sunt alte interventii din partea colegilor, acest proiect de
hotarare privind datele aferente harjilor strategice de zgomot Tn

municipiul Bucure9ti.

Eu votez pentru.

Asistent comisie

Puteti vota

6 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi Tmpotriva. Aviz favorabil.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc.

Trecem mai departe, proiect de hotarare privind stabilirea
tarifului de revendicare a cainilor capturaji de pe domeniul public al
municipiului Bucure9ti.

Alaturi de noi este doamna director Tranescu de la ASPA. Vi rog
frumos, doamna catalina Tranescu. Buna ziua. Daca ne pute{i prezenta
acest proiect in cateva cuvinte.

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Buna ziua.

Potrivit legislatiei Tn vigoare 155/2001 98 hg 1059/2013, ASPA are
atributii de capturare a cainilor fara stapan care circula liber pe domeniul
public. Odata capturaji, cainii sunt caza Ii in adaposturile proprii, de unde
pot fi revendicaji de catre proprietari Tn termen de 9apte zile lucratoare 9i
sigur mai tarziu o sa vorbim despre adoptia la distan R. Acum fiind la
revendicare, conform legisla{iei pe care am menjionat-o anterior,
proprietarii care T9i pierd cainii 91 ace9tia ajung Tn adaposturi pentru a-i
putea revendica, trebuie sa plateasca cheltuielile ocazionate cu cazarea
cainilor Tn adaposturi. Prin urmare, am propus un tarif de fix o suma fixa
de 50 RON pentru fiecare caine ce urrneaza a fi revendicat 9i pe langa
aceasta suma de 50 RON se achita 9i un tarif de 13 RON pe zi care
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reprezinta cheltuieli de Tntretinere. Cei 50 RON reprezinta doar 10% din
costurile pe care noi le avem cu partea medicala 9i a9 vrea sa detaliez
foarte scurt aici: un caine cu microcip care intra in adapost care urmeaza
a fi revendicat, pentru acel caine noi platim consultajia la intrare,
consulta+ia la ie9ire, deparazitare interna, externa, vaccinarea antirabica,
vaccinare polivalenta cat 9i castrarea Tn cazul Tn care cainele respectiv
nu era castrat anterior. Toate aceste proceduri medicale, noi suntem
obligaji sa le facem 9i prin urmare sa nu fie un cost foarte mare pentru
cel care revendica 9i sa nu-i descurajam Tn a-9i revendica animalele, am
propus ca ace9tia sa plateasca doar 10c7, din acest cost pe care noi iI
avem cu servicile medicale. Asta Tnsearnna 50 RON 9i inca 13 RON pe
zi cum spuneam pentru hrana cura+enie partea de Tngrijire.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Mu ltumesc.

Daca sunt intewentii ale colegilor pe acest proiect de hotarare, va
rog sa cereji cuvantul.

Doamna consilier Comanici Ancu ja Sorina

Da, eu a9 avea o o singura Tntrebare, va rog. Pana acuma care
erau tarifele care se plateau sau existau aceste tarife?

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Nu. in cazul revendicarii nu a existat nicio taxa pana acum pentru
ca nu a existat niciun proiect care sa fie votat Tn consiliu Tnsa obligajia
aceasta legala exista inca din 2013.

Doamna consilier Comanici Ancuta Sorina

Deci este pentru prima data practic cand noi acuma votam o taxa
pentru... Am Tnteles. qi de ce n-am introdus o pana acum? Anul trecut,
anii trecuti de ce n-am introdus-o?

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA
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Nu s-a facut un astfel de proiect de hotarare.

Doamna consilier Comanici Ancuja Sorina

Am Tnteles. Multumesc.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Muljurnesc.

Cred ca putem supune la vot

Eu votez “pentru“.

Doamna consilier Comanici Ancuta Sorina

Eu “Tm potriva“.

Asistent cornisie

3 voturi pentru, 2 abjineri, 1 vot Tmpotriva. Avizul este
nefavorabi I.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Muljumesc.

Urmeaza proiectul de hotarare privind stabilirea cheltuielilor
de intrejinere a cainilor firi stapan adoptaji de la distanji in
adaposturile Autoritalii pentru Supravegherea 9i Protecjia
Animalelor.

va rog, tot doamna catalina Tranescu, daca ne pute li prezenta, va
rog, pe scurt, proiectul.

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA



Conform legislatiei pe care am mentionat-o anterior, cainii odata
ajun9i Tn adaposturile ASPA, pot fi revendicaji de catre proprietar,
adoptaji definitivi sau adopta li la distanta. Prin acest proiect de hotarare,
propunem majorarea taxei de la 6,5 lei cat era stabilita printr-o hotarare
de consiliu din anul 2017 la 13 RON pe zi. Majorarea sigur ca este
cauzata de cre9terile de prejuri in absolut orice segment al Tngrijirii
cainilor: hrana, Tngrijire 9i a9a mai departe.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Doamna Mure9an s-a Tnscris la cuvant.

Doamna consilier Mure9an Manuela

Buna ziua

Vre li sa ne povestiji un pic proiectul acesta? La cel anterior nu am
intewenit dar m-am abtinut ca sa He clara pozijia mea, dar vreji sa-mi
explicaji un pic, sa ne povestiti un pic despre ce e vorba Tn proiectul
acesta? Facand abstractie ca e revenire Ia un proiect mai vechi.
Povestiti-1 ca si cum ar fi nou.

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

A9a cum va spuneam, cetatenii municipiului Bucure9ti au
posibilitatea conform legii sa adopte la distan@ cainii cazaji in
adaposturile noastre. Sigur ca aceasta opjiune este pentru cei care nu
pot sa adopte definitiv un caine. Asta Tnseamna ca ei vor plati costurile
de Tntre+inere ate cainelui Tn adapost. Deci cainele ramane Tn adapost
Tnsa nu mai plate9te ASPA pentru Tntrejinerea acestui caine ci platesc
cetajenii cu care se semneaza un astfel de contract de adopjie la
distanla. Conform legii ei trebuie sa plateasca cheltuielile de Tntrejinere
hrana 9i aceste costuri au fost calculate 9i am ajuns la aceasta suma pe
care noi in prezent o suportam, este vorba despre 13 RON pe zi, pe luna
390 RON.

Doamna consilier Mure9an Manuela

cati caini sunt adoptati acum la distan@ pe vechiul tarif, va rog?
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Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Doar 4 caini. Nu exista un interes foarte mare pentru aceasta
opjiune. Nici nu ne dorirn sa creasca interesul pentru aceasta opjiune
deoarece cainii raman in adapost iar noi Tncurajam adop jia finala 9i
pentru ca obiectul nostru principal de activitate este de a captura cainii
fara dejinator de pe domeniul public, noi avem nevoie Tn permanenta de
locuri disponibile Tn adaposturi pentru a caza cainii nou capturaji. Acesta
este motivul pentru care nu Tncurajam neaparat adopjia la distanji.

.Doamna consilier Mure$an Manuela

lar proiectul acesta este un proiect de descurajare, adica 9i cei 4 sa
renunte, practic, nu?

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Este normal sa actualizam tariful la sumele care se platesc Tn

prezent .

Doamna consilier Mure$an Manuela

§tili ca, de exemplu, biletul de teatru este subvenjionat 95%. §tili,
nu? Cred ca 9ti{i 9i tarifele pe care Ie au adaposturile particulare 9i cu
atat mai mult cele Ia distan A. Adica sa ajungi Ia 390 de lei 9i sa spui ca
nu vrei sa descurajezi acest lucru, mi se pare ca ne luaji pujin peste
picior. Nu 9tiu ce cuprinde suma asta, dar mie mi se pare enorma, putem
sa comparam cu foarte multe alocajii pentru copii, bilete la teatru, dupa
cum am spus subvenjionate cu 95%, dar mie mi se pare ca acest proiect
nu face bine nici cajeilor, nici cetajenilor care iubesc cajeii 9i nici relajtei
dintre cetajeni cu ASPA, deci mi se pare un proiect foarte prost. §i Ia cel
anterior m-am abjinut pentru ca vroiam sa-mi pastrez indignarea pentru
acesta. §i cel anterior mi se pare Ia feI de prost. De cele mai multe ori
sunt capturaji cainii oamenilor saraci, care vor spune mai bine nu-1 mai
iau decat sa dau 50 de lei, ca eu cu 50 de lei cumpar paine la copii 3
zile, 4 zile, 5 zile
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Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Proiectul anterior reprezinta o intrare Tn legalitate a noastra ca
institujie pentru ca aceasta este o obligajie pe care ASPA o avea inca
din 2013, de a percepe o taxa.

Doamna consilier Mure san Manuela

§i ce aji palit din 2013 pana acum pentru ca nu aji intrat Tn

legalitate?

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Nu a9 putea sa raspund pentru ceea ce nu au facut colegi de-ai
mei sau ma rog, fo9ti directori. Eu pot sa vorbesc Tn cazul rneu.
Proiectele acestea au fost depuse anul trecut Tn septembrie, nu au ajuns
pana Tn faza aceasta. Acum au fost redepuse.

Doamna consilier Mure9an Manuela

Sunteji con9tienta ca practic vor fi 9i mai pujini caini revendicaji
pentru ca sunt oamenii saraci.

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Taxa pe care noi am propus-o pentru revendicare reprezinta doar
10% din costurile pe care noi Ie avem. Este o obligajie legala pe care noi
o avem 9i trebuie s-o respectam. Nu facem decat sa intram Tn legalitate,
sa ne aliniem la legislajia najionala care exista de mulji ani. 50 de lei
este un cost foarte modest 9i reprezinta doar 10% din

Doamna consilier Mure9an Manuela

Pentru unii. Pentru aIjit reprezinta foarte rnult 50 de lei.

Bine. Muljumesc.

Asistent comisie
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Puteji vota.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Eu votez “pentru“.

Doamna consilier Mure9an Manuela

Poate 9i adopta li un caine de la distanla, daca tot votaji pentru.

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Nu 9tiu daca acum Tn timpul votului mai au rost explicajiile, dar ca
idee, aceasta opjiune de adopjie la distanji a fost introdusa Tn lege in
momentul Tn care a fost introdusa eutanasia. in 14 zile cainii ar trebui
eutanasiaji, conform legii.

Doamna consilier Mure9an Manuela

va rog frumos, nu va duce Ii in direcjia asta, ca rna supar 9i mai
Mu, lubitorii de animale 9i cei care ii protejeaza, 9tiu 9i legea, 9tiu 9i ce
se poate face.

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Nu este o masura pe care noi sa o dorirn Tn momentul de fala
fiindca aceasta adoptie la distanji a fost o excep jie de la eutanasie.

Doamna consilier Mure9an Manuela

. .. adoptaji la distan@, aceasta masura nu va duce decat ca 9i cei
4 caini sa nu mai fie adoptaji la distanji. Decat daca ia doamna Ciceala
unul. in rest nu exista nicio speranla ca cineva sa dea 400 de lei pentru
un caine ca sa stea Tnchis Tntr-un padock pe via A. Dai pujin din ce ai. Eu
am avut 2 catei la sectorul 2, dar nu era surna asta enorma. Eu nu 9tiu
ce bagaji Dvs. in 390 de lei. Daca bagaji 9i salariile.
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Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Nu.

Doamna consilier Mure san Manuela

Cum T9i pot permite adaposturile particulare cu mai pujini bani
decat Dvs. gi sa fie Tn condi Iii absolut decente 9i Prirnaria Bucure9ti sa
nu poata? Dar este o discu jie fara sens. Nu are rost sa ma contraziceji 9i
nici sa-mi scoateji legi, nici sa-mi spuneji ca ii omorali in 14 zile, daca nu
vre li sa mi se ridice tensiunea.

Doamna consilier Stoica loana

Votez “Tmpotriva“ .

Asistent comisie

3 voturi pentru, 2 ablineri, 2 voturi impotrivi. Aviz nefavorabil.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Urmatoarea hotarare este cea privind aprobarea Studiului de
fezabilitate 9i a indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul
de investijii “Realizarea captirii de apa din subteran pentru
controlul nivelului apei din Lacul Circului 9i asigurarea necesarului
pentru irigajii din Parcul Circului din Municipiul Bucure9ti
(Redenumirea pozijiei: Pu! de mare adancime pentru alimentarea
lacului situat in parcul Circului).

Este alaturi de noi doamna Corina Bega, doamna director de la
ALPAB. Buna ziua. Daca ne puteji explica despre ce este vorba Tn acest
proiect .

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

va muljuimesc.

in momentul de faji, in Parcul Circul de Stat avem 2 pujuri de mica
adancime. Prognoza pe termen mediu 9i lung identifica la nivelul
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circuitului hidrologic urban o serie de disfuncjionalitali datorate Tn

principal schimbarilor climatice 9i a modificarilor aduse de dezvoltarea
urbana. in cazul realizarii obiectivului de investijii din Parcul Circului,
unde ne propunem sa foram acest pu! de medie adancime, care va fi
forat pe pozijia unuia dintre cele 2 pujuri deja existente, se vor atinge 2
obiective majore. Unul este asigurarea controlului nivelului apei din
Parcul Circul de Stat, din lacul din parc. §i al doilea obiectiv este
asigurarea debitelor obiectivelor necesare pentru alimentarea sistemului
de iriga Iii din parc, obiectiv ce va asigura funcjiile ecosistemice 9i de
peisaj Tn cadrul parcului. Opjiunea presupune reabilitarea forajului 1, in
paralel am mers 9i deja am realizat deznisiparea forajului 2, se va realiza
un foraj Tn acviferul Colentina cu adancime de aproximativ 20 de metri,
se va realiza gospodaria de apa, cu rezervoare Tngropate, aproximativ
2/5 m3 aduc{iune pentru sistemul de irigatii 9i aductiune pentru sistemul
de alirnentare al lacului. Indicatorii tehnico-economici, am parcurs toate
etapele de avizare a proiectului, avem avize pentru, a9a cum ne-au fost
cerute Tn baza certificatului de urbanism si vorbim de o investitie totala
de 581965,83 de lei plus TVA.

va stau la dispozi Tie daca aveji intrebari.

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Nu sunt Tntrebari, nu sunt Tnscrieri la cuvant, dar mai Tntreb o data
daca sunt Tntrebari de la colegi pe acest subiect.

Domnul consilier Florescu Adrian Constantin

O lamurire, va rog. Aji spus ca rezervorul de apa are 2/5 mc. Nu
stiu daca exista asta. Ori are 2/5 m, dar 2/5 metri cubi, nu cred ca e
corect

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Da, aveji dreptate. Este de 2/5 dimensiunea lui, aveti dreptate.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

O.K. Putem vota. Votez pentru.
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Doamna consilier Stoica loana

Doamna Comanici m-a anunjat ca i-a picat netul 9i nu mai poate sa
se conecteze.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Am Tnteles. Multumesc doamna Stoica.

Asistent comisie

5 voturi pentru, 1 abjinere, 0 voturi Tmpotrivi. Aviz favorabil.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc fru mos

Urmatoarea hotarare este proiect de hotarare privind aprobarea
documentatiei de Avizare a Lucririlor de Interventie si a
indicatorilor tehnico - economici pentru obiectivul de investijii:
„Reabilitare 9i modernizare fantana ornamentali Parc Tineretului”.

Este tot investi+ie ALPAB. va rog, doamna director Bega.

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Prin aceasta investitie, prin acest Dali, ne propunem sa conservam
9i sa reabilltam integral fantana ornamentala din parcul Tineretului avand
Tn vedere ca in prezent aceasta se afla Tn stare avansata de degradare
fizica cu aspect inestetic 9i nefuncjionala. Lucrarile vor Tmbunatali
aspectul zonei 9i ne-am propus ca 9i obiective sa punem Tn functiune
fantana sa fie un element reintegrat Tn peisagistica parcului, justificarea
este ca aceasta fantana sa aiba un joc de apa pentru ca este bine venit
in acest spajiu, el avand nu doar roI decorativ, ci 9i unul biologic pentru
ca stropii de apa ionizeaza aerul 9i au efect benefic asupra Tmbunatalirii
sanatatii Tntr-o zona deosebit de poluata din cauza traficului rutier intens
din jurul parcului Tineretului. Am ales din cele doua variante propuse, am
ales varianta 2, varianta maximala, la propunerea speciali9tilor pentru ca
avand Tn vedere starea fizica de afectare a structurii fantanii si
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camerelor tehnice Tngropate precum 9i execu jia aeronata a acestora,
varianta maximala cuprinde demolarea integrala a structurii fantanii 9i
refacerea acesteia pe aceea9i amprenta, conform noilor propuneri
arhitecturale 9i totodata demolarea 9i refacerea integrala a camerei
pompelor 9i a carninelor de vizitare Tngropate pe aceea9i amprenta,
conform noilor propuneri, lucrarile de interventie vor include demolarea
integrala a structurii fantanii, refacerea cuvei 9i a camerelor tehnice din
beton armat, refacerea conceptului fantanii arteziene cu integrarea
zonelor pietonale adiacente 9i refacerea instalatiilor corespunzatoare.
Aceasta fantana, deosebirea fala de cea care este existenta acum pe
pozitie este ca vor exista patru poduri patru zone de acces Tnspre partea
centrala unde sunt fantanile arteziene, aceste poduri vor fi puse Tn

siguran@ cu o mana de tucru 9i cu absolut toate elementele necesare
astfel Tncat vizitatorii sa poata sa interac+ioneze 9i sa ajunga mai
aproape de api, indicatorii tehnico economici care au fost aprobati sunt
in Comisia tehnica economica total investitie de 9 milioane 404 097,03
RON la care se adauga TVA. Durata estirnata de executie a obiectivului
pentru proiectare 9i execu jie este Tn total de 10 luni.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Am Tnteles. Practic este vorba de demolarea celei existente si de o
noua fantana, nu? in asta consta investitia, nu? Pare foarte mare asa la
prima vedere. Tncerc sa Tn+eleg.

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Exact aceea9i amprenta, pe exact aceea9i dimensiune. S-a facut o
o analiza si o evaluare foarte atenta Tn momentul Tn care am demarat
acest proiect, avem studii care ne arata exact ce s-a Tntamplat cu toate
materialele de acolo, gradul de distrugere este atat de mare incat 9i bine
asta ni s-a solicitat si la nivelul comisiei tehnico-economice Tn noul
certificat de urbanism pe care iI vom solicita Tn momentul Tn care intram
in faza de proiectare pentru a face DTAC-ul, documentatia tehnica de
avizare a lucrarilor de interventii, vom avea vom solicita 9i partea de
demolare pentru ca intr-adevar este vorba de o demolare 9i o
reconstructie. Nu exista o buna hidroizolatie, materialele folosite fiind
invechite, nu mai corespund standardelor noi, panza freatica nu ajuta
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acolo Tn zona aceea si avem nevoie sa facem o o constructie care sa
aiba o stabilitate mai mare

Doarnna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Multurnesc pentru explicatii. Nu cred ca mai sunt alte Tnscrieri la
cuvant. Rog colegii daca mai au interventii.

Putem vota, in acest caz.

Eu votez “pentru“.

Asistent comisie

Momentan sunt patru voturi din cinci exprimate online. Daca puteti
sa va exprirnati online sau verbal. Muljumesc.

6 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi Tmpotriva. Aviz favorabil.

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc

Urrnatorul proiect privind aprobarea Documentajiei de Avizare
a Lucrarilor de Interventie si a indicatorilor tehnico - economici
pentru obiectivul de investitii: „Reabilitare §i modernizare fantana
arteziana Charles de Gaulle“.

Tot doamna director Bega, va FOg, daca ne pute{i prezenta pe scurt
proiectul 9i v-a9 ruga sa Tncepeji cu valoarea investitiei.

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Da, sigur. Am sa 'incep cu valoarea. Valoarea investitiei este de. 6
milioane 187 de mii Ia 905,61 RON plus TVA. Fantana Charles de Gaulle
este situata, imobilul Tn sine nu este inclus pe lista monumentelor
istorice, dar se afla Tn incinta parcului Herastrau care are codui LMIB2A,
deci este un monument istoric protejat, suprafata luciutui de apa al
fantanii este de 317 m2, avand in vedere starea avansata de degradare a
elementelor componente, este necesara realizarea unor noi lucrari de
restaurare conservare consolidare 9i punere Tn valoare prin care sa
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asiguram atat func+ionalitatea cat 9i rezistenja stabilitatea 9i durabilitatea
9i desigur 98 aspectul estetic.

in momentul Tn care am facut documentatia pentru a pregati acest
proiect, am facut din nou sondaje 9i analize, evaluari 9i a reie9it ca
finisajele exterioare sunt puternic degradate de actiunea factorilor de
mediu fiind fliabile, parjial erodate, fisurate, crapate, desprinse 9i
dislocuite. Vorbim despre o fantana care a fost ultima oara reabilitata Tn

anul 2004 9i atunci propunerea este sa Tnlocuim suportul fundului
bazinului astfel Tncat tasarile observate Tn prezent sa nu mai puna Tn
pericol configura+ia bazinului, a fantanii practic, introducerea
hidroizola+iei care nu exista, eliminarea placajului de travertin degradat
iremediabil si introducerea unor materiale litice solide rezistente la
acjiunea apei, restaurarea mozaicului pe fundul acestei fantani, care a
fost practic un luciu de apa, fara fantani arteziene 9i pe fundul bazinului
exista un mozaic. Proiectanjii cu care am lucrat au luat ni9te imagini cu
drone 9i apoi s-a procedat la refacerea, reconstituirea acestui mozaic.

Procedeul de de reparatii capitale pe care vi-I propunem astazi
include elirninarea acelui rnozaic facut Tntr-un mod special, adica vor fi
speciali9ti care vor vent 9i vor numerota piesele pe care Ie iau de pe
fundul bazinului, Ie vor duce la atelier, acest mozaic va fi completat cu
acele piese lipsa, deci eI va ramane original dar va fi restaurat 9i se va
pastra dirnensiunea 9i Tn continuare aceasta va fi o fantana fara fara
parte arteziana pentru a pune in valoarea acest mozaic, se vor elimina
Tmprejmuirile actuate ;i sistemele de circulajie a apei care sunt realizate
necorespunzator, vom introduce ni9te trepte perimetrale Tntre limita
controlului exterior 9i limita mozaicului central, care va permite
introducerea sistemului de circulajie a apei 9i de iluminare pentru ca
vrem sa facem si iluminare arhitecturala si Tnlocuirea sistemului actual de
circulare 9i golire a apei prin introducerea unor camere tehnice Tngropate
total. Practic restaurarea fantanii Charles de Gaulle reface aceasta triada
care consta in fantana Charles de Gaulle, Aleea Cariatidelor 9i apoi
fantana Modura. Timpul estimat de proiectare cu executare este de
maximum 24 de lunt.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc, doamna director. Daca au colegii Tntrebari, va rog.
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Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Proiectul a primit avizul 9i de la Comisia zonala a Ministerului
Culturii, avem toate avizele, certificat de urbanism, absolut tot.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

in regula. Putem vota.

Eu votez “pentru“.

Asistent comisie

6 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi impotriva. Aviz favorabil.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc frumos. Trecem mai departe.

Este vorba tot de un proiect ALPAB, Proiect de hotarare privind
aprobarea Documentajiei de Avizare a Lucrarilor de Intewenjie 91 a
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investi Iii:
„Reabilitare 9i modernizare ansamblu jocuri de copii nr. inv.
3700499 98 tobogan beton nr. inv. 14100041 din parcul Floreasca“.

Doamna director, va rog, la feI, o scurta prezentare daca puteti sa
ne faceti si valoarea investitiei.

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

in parcul Floreasca vorbim despre un Ioc de joaca unde exista un
tobogan din beton armat cu o TrIaljime de aproxirnativ 7 m. El a fost
proiectat 9i realizat Tn perioada 1961-1963. Ultima oara cand au avut loc
interventii Tn parcul Floreasca a fost Tn anul 2008. Tntre timp, in zilele
noastre toboganul nu mai Tndepline9te standardele de siguran Ia in
exploatare, motiv pentru care ne-am propus aceasta interven\ie,
toboganul a intrat Tn memoria colectiva ca un reper al parcului, dar acum
nu mai poate fi exploatat, in jurul acestui tobogan s-a creat chiar 9i un
grup de inijiativa civica 9i care i9i dore9te foarte mult prezervarea 9i
restaurarea lui. Noi am chemat o echipa de speciali9ti care ne-au
pregatit un proiect nu doar pentru tobogan ci pentru Tntregul Ioc de joaca,
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cele doua variante pe care le-am explorat prin acest proiect varianta
minimala 9i varianta maximala au fost pentru ca acest monument este pe
un teren care are tesut istoric, dar in sine el nu este monument istoric, nu
este Tnscris Tn lista monumentelor istorice si atunci varianta minimala
propunea refacerea care Tnseamna Tnlocuirea tuturor elementelor de la
locul de joaca 9i reconstruc jia renovarea toboganului de beton 9i a doua
varianta era o varianta care includea eliminarea Tn totalitatea toboganului
de beton 9i Tnlocuirea lui cu un tobogan modern din materiale noi. Mare
ne-a fost surprinderea sa constatam ca este mai scump sa Tndepartam
toboganul cu tot de acolo, lucru pe care noi nu I-am dorit Tn mod
deosebit, existand 9i aceasta comunitate Tn jurul lui, el reprezentand un
reper al parcului 98 atunci am optat pentru varianta care presupune
refacerea toboganului, refacere care se va face printr-un procedeu care
se nume9te cama9uire, practic toboganul de beton va fi in partea
inferioara Tmbracat Tntr-un suport metalic care va fi sustinut de de un
sistem de sus+inere montat Tn beton cu un stalp de beton armat 9i
refacerea integrala a scarilor care duc la, care faciliteaza urcarea pe
tobogan 9i Tnlocuirea tuturor elementelor dimprejur Tnlocuirea tartanului 9i
tot ce Tnseamna asta. Durata estimata de execu jia obiectivului proiectare
plus execu+ie este de maxim 12 luni, iar costul investitiei este de
3881826,30 lei, in care de data aceasta Hind un proiect mai nou a trebuit
sa introducem 9i capitolul 7 a9a cum este specificat Tn hotararea de
guvern 1116 din 16 noiembrie 2023 care prevede care ne solicita sa
introducem acest capitol 7,7 care face vorbire despre cheltuielile
aferente marjei de buget 9i pentru construirea rezervei de implementare
pentru ajustarea de pre I. Totalul general cu tot cu TVA Tnainte de
introducerea capitolului 7 este de 3 milioane 208.129,04 RON.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc frumos, doamna director. Au Tntrebari colegii sau
interpelari pe acest subiect? va rog, domnul Florescu.

Domnul consilier Florescu Adrian Constantin

De curiozitate, ce dimensiuni are toboganul asta?

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB
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Are Tnattimea de 6,7 m. Sunt scarile unde ar trebui, in afara de
mana curenta ar trebui sa mai fie o oprire ar trebui sa fie doua ape ca sa
poata sa 9i cei care urca sus si poata sa coboare. Nu 9tiu. Nu a+i fost
niciodata? Nu I-aji vazut? Este impresionant. injeleg ca au fost mai multe
aserrterlea . . .

Domnul consilier Florescu Adrian Constantin

O fi impresionant, dar costul mi se pare extrem de mare. Cu banii
a9tia faci un bloc la dimensiunea asta, adica vorbim de 700 9i ceva de
mii de euro. Socotiji dumneavoastra cum vreji .

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Pai in acest cost este inclus Tnlocuirea tuturor elementelor de la
locul de joaca, Tnlocuirea stratului de tartan 9i acest acest procedeu de
cama9uire 9i de Tntarire a toboganului, a structurii armate. sa 9tili ca in
varianta a doua a propunerii, costurile pentru, nu se face dinamitare, dar
pentru distrugerea elementului 9i Tndepartarea lui de pe teren erau mai
mari decat cele despre care vorbim aici.

Domnul consilier Florescu Adrian Constantin

Unde e? gi va promit ca maine rna duc sa vad.

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

in Parcul Floreasca.

Domnul consilier Florescu Adrian Constantin

’in Parcul Floreasca. Pana atunci eu ma abtin.

Multumesc

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria
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Muljumesc, domnule consilier. Deci Tnjeleg ca oricurn se Tnlocuiesc
9i toate elementele de la locul de joaca, toate celelalte.

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Toate, mobilierul urban, tartanul,

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Deci practic e refacut locul dejoaca cu totul, nu?

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Cu totul, cu totul. in jurul acestui tobogan care va

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Tobogan Tntarit cu . . .

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

cama9uirea de metal 9i cu suport de beton armat.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Fiindca Tntr-adevar pare o suma mare pentru, dar nu e doar pentru
tobogan. O.K. va multumesc. Mai sunt alte Tntrebari, va rog? Nu mai
sunt. Putem vota, va rog.

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Pentru acest proiect avem aviz 9i de la Ministerul Culturii.

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Fiindca si Parcul Floreasca este Tn zona
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Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Are !esut istoric.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Muljumesc.

Votez “pentru“ .

Asistent comisie

4 voturi pentru, 2 abjineri, 0 voturi Tmpotrivi. Aviz favorabil.

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Urmatoru I proiect este proiect de hotarare privi nd
imputernicirea expresa a Consiliului Local al Sectorului 2 de a
hotarT cu privire la participarea Sectorului 2 al Municipiului
Bucure9ti, in Consorjiul de Beneficiari, in calitate de partener,
alaturi de Administratia Domeniului Public Sector 2, in calitate de
entitate afiliata, la implementarea proiectului „ReGreeneration –
Urmatoarea generajie de ora9e inteligente verzi, rezistente 9i
incluzive social“, finanjat prin programul Horizon Europe
(HORIZON).

Alaturi de noi este de la Direcjia Generala de Management proiecte
cu finantare externa domnul Sebastian Dinica. Daca ne puteji prezenta
foarte pe scurt acest proiect, banuiesc ca trebuie sa aprobam
colaborarea, cum prevede codul administrativ.

Domnul Dinica Sebastian – Direc jia Generala Management
proiecte cu finantare externa

Da, da, bineTnteles, este o hotarare a Consiliului Local Sector 2
care a fost aprobata 9i ne solicita 9i noua avizul pentru a putea depune
acest proiect. in cadrul acestui proiect, Sectorul 2 Tmpreuna cu alte ora9e
din Europa intra Tntr-un consortiu prin care vor sa cerceteze modu! de ca
sa zic a9a regenerare urbana, costul acestui proiect este pentru Sectorul
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2 de 434157,50 euro, in acela9i timp pentru ALPAB costul este de
266031,25 euro, aceste .. .

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Scuue, este vorba de ADP sector 2, nu ALPAB, nu?

Domnul Dinica Sebastian – Directia Generala Management
roiecte cu finantare externa

Da. Pentru ADP sector 2. Perioada de implementare va fi de 48 de
luni, 4 ani.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Practic, mai mult de jumatate este suportat prin Horizon, nu?
Costul total. Un pic mai mult de jumatate.

Domnul Dinica Sebastian – Directia Generala Management
proiecte cu finanjare externa

Da. Proiectul are o valoare mult mai mare, deci pe pentru tot
conso4iul 9i toata aceasta suma este este finanjata din programul
Horizon, de la Comisia Europeana.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Cred ca a9a este structurat acest program Horizon. Bun. va
multurnesc pentru explica+ii.

Haideji sa votam acest proiect daca nu este nicio Tntrebare pe
marginea lui.

Eu votez “pentru“.

Asistent comisie

Puteti vota
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6 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi impotriva. Aviz favorabil.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc mult.

Trecem Ia a doua parte a ordinii de zi de astazi 9i anume Tncepem
dezbaterile pe bugetele de mediu 9i protecjia animalelor pentru anul
2024 pe baza proiectelor de buget transmise de catre institujiile
cirora le-am solicitat qi anume Direc jia de Mediu, ALPAB, Direc jia
Relajia cu ONG-urile, ASPA, Gradina zoologica, Direcjia Servicii
publice 9i Administrajia parc natural vacare9ti.

As vrea sa Tncepem Tn ordinea aceasta. Prima pe lista este
Directia de Mediu. Doamna Patricia Lungu. Sper ca va auzim cu mai
putine Tntreruperi acum. va rog frumos daca ne puteji prezenta foarte pe
scurt proiectul de buget 9i principalele investijii pe care le propuneji de a
fi bugetat Tn acest an, dupa care luam Tntrebari Tn urmatoarea ordine:
consilierii generali 9i apoi reprezentantii societalii civile. ei pe dumnealor
9i pe reprezentanti Ti rog sa se Tnscrie la cuvant in chatul acestei aplicajii,
sa scrie inscriere la cuvant, astfel Tncat sa pot lua interventiile
dumneavoastra Tn ordine pe subiectele privind proiectele de buget,
executi Ie la fundamentarile bugetare. va rog doamna Lungu daca ne
puteji preciza care sunt principalele investijii pentru Direcjia de Mediu 9i
daca e nevoie sa faceji anumite precizari privind execu+ia bugetara pe
anul trecut.

Doamna Lunqu Patricia – Directia de Mediu

Pentru 2024 am propus 25 de milioane 836 de mii de lei 9i Tn acest
buget ar intra doua proiecte Tn derulare, este vorba de harjile de zgomot
9i planul de ac+iune 9i sewiciile de mentenan@ pentru auto laboratorul de
monitorizare a calitatii aerului. ... studiul de calitatea aerului si elaborat
pentru elaborarea planului integrat de calitatea aerului, actualizarea
registrului spajiilor verzi, servicii de mentenanla pentru tomograf 9i
dezvoltarea sistemului de monitorizare cu auto-laboratorul, upgradarea
echipamentelor de masurare a particulelor Tn suspensie 9i extinderea
sistemului de masurare a calitatii aerului 91 zgomotului, functionalizarea
sistemului de monitorizare a zgomotului. La cheltuieli curente sunt
acestea. Oi mai avem investi+ii pentru realizarea strategiei privind
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adaptarea la schimbarile climatice din rnunicipiul Bucure9ti. La cheltuieli
curente, avem campania de con9tientizare Tn domeniul calitatii aerului 9i
verificarea metrologica a echipamentelor 9i serviciile de monitorizare a
zgomotului din Bucure9ti.

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc. Am doua Tntrebari pentru durnneavoastra. Ele vizeaza
PICA - Planul Integrat de Calitate a Aerului 9i registrul spa+iilor verzi.
Sunt doua investitii care treneaza de cativa ani deja 9i sunt convinsa ca
toata lumea se Tntreaba de ce si in ce stadiu sunt cu adevarat. PICA stiu
ca fusese deja contractat, trebuia sa fie gata la finalul anului trecut, iar
registrul spajiilor verzi a fost scos Tn licita{ie sau nu?

Doamna Lun SIU Patricia – Direcjia de Mediu

O sa incep cu ... caietul de sarcini este finalizat 9i fiind demarata
practic procedura de achizijie. De fapt am Tnceput acum oferte de pre!.
Zilele acestea trebuie sa primim raspunsurile. Pana Tn prezent avem
pe RSV. Pe PICA, ... studiu realizat de un conso4iu.. .

Asistent comisie

Ma scuzaji, doamna Lungu, daca se poate sa repetati sau sa stati
mai aproape de rnicrofon, se aude distorsionat.

Doamna Lunglu Patricia – Directia de Mediu

Daca se poate a9tepta cateva minute sa vin in sala?

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Da, da. va a9teptam cateva minte. 2 minute.

O.K. Este Tn sala alaturi de noi, doamna Lungu. va rog, daca puteti
relua explicatiile pe PICA 9i pe Registrul spajiilor verzi, fiindca practic s-a
intrerupt 9i n-am auzit mare lucru.
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Doamna Lunqu Patricia – Directia de Mediu

Da. Pe PICA am spus ca, da, studiul pe care I-am primit cu mare
Tntarziere nu a Tndeplinit criteriile legislative, de fapt nu se putea elabora
un plan, studiul a fost respins, am derulat Tn regim de urgenji, asta
inseamna ca mai putin de o luna am facut documentatia 9i am scos pe
SEAP de doua ori, procedura a fost Tn doua runde, nu s-a prezentat
nimeni. Deci asta e motivul. La in momentul de fata am reluat procedura,
e a treia oara, a9teptam raspunsuri. Avem cateva. De aceea am
prevazut din nou o suma mai mare, am avut doar o oferta. in paralel cu
aceasta procedura, derulam un set de masuri suplimentare pentru ca
trebuie sa primaria trebuie sa T9i asume.. .

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

lar investitiile privind stajiile acelea de monitorizare s-au facut, nu?
De fapt nu statii, sunt practic senzori care au fost montaji.

Doamna Lunqu Patricia – Directia de Mediu

Senzorii aceia sunt primiji gratuit, nu s-a facut niciun feI de
investijii .

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

O.K., dar funcjioneaza? Adica strangeji datele, Ie colectati 9i apoi
le transmiteji catre agen jia de monitorizare sau?

Doamna Lunqu Patricia – Directia de Mediu

Nu, nu. Acestea nu pot fi transmise. E o rejea de senzori low cost,
doar cu masuratori informative, nu pot fi, cel mult sunt calibraji §i de
aceea practic de acum din ianuarie putem sa Tncepem o procedura de
validare a datelor cu ajutorul auto laboratorului. Auto laboratorul are
echipamente de referin@ 9i atunci cumva datele auto laboratorului sunt
comparabile cu cele din re+eaua nationala.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria
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in regula. lar privind registrul spatiilor verzi care a fost bugetat Tn
fiecare an, dar nu a fost inca realizat, care este stadiul?

Doamna Lun Flu Patricia – Direc{ia de Mediu

Caietul de sarcini a fost elaborat si au fost transmise niste cereri de
oferta. Am primit am primit un raspuns clar 9i azi maine ar trebui sa mai
avem un raspuns. Noi am transmis catre 10 operatori pe care i-au gasit
colegele mele.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Practic a Tnceput procedura de licitajie.

Daca aveji Tntrebari, va rog sa va Tnscrieji Tn chat, privind bugetul
propus pentru anul acesta al direcjiei de mediu.

Nu sunt. Trecem mai departe in acest caz. va multurnesc foarte
mult, doamna Lungu. Avem pe programare Administrajia Lacuri,
Parcuri 9i Agrement Bucure9ti. Doamna director Bega, mai sunteji
alaturi de noi? va rog, fiind vorba de bugetul cel mai mare dintre toate
institujiile care au atribu Iii de mediu 9i protec jia animalelor, daca ne
puteji prezenta bugetul pe acest an, pe scurt ce s-a facut pe execujie 9i
anul trecut 9i care sunt investijiile pe care 9i le propune ALPAB. La
investi Iii, Tntr-un feI putem sa vorbim 9i de reparajii cred, fiindca sunt
foarte multe reparajii de facut 9i am observat 9i Tn fundamentarea
dumneavoastra bugetara ca acestea sunt prinse acolo. va rog. Nu mai
vorbesc eu. va las sa prezenta{i.

Doamna Director Bega Corina - ALPAB

va multumesc. Vorbim aici Tnainte, ca sa avem un termen de
comparajie realizarile adica total buget 2022 a fost de 54 de milioane
806000 RON, execu+ia preliminata pentru 2023 este de 76 de milioane
467000 RON 9i propunerea de buget pentru 2024 este de 137 milioane
864000 RON.

Am sa va spun, n-am sa petrec prea mult timp cu cheltuielile de
personal, am sa rna opresc asupra cheltuielilor de bunuri 9i servicii 9i am
sa va vorbesc 9i despre investijii. La bunuri 9i servicii avem un total de
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84 de milioane 538000 RON 9i aici am sa va sa subliniez punctele cele
mai importante pe care ni Ie am propus: avem un total de patru patru
rnilioane de RON pentru energie electrica, energie termica 9i gaze, este
o cre9tere fata de anul trecut pentru ca anul acesta din experienta anilor
anteriori 9tim cu siguranla ca va trebui sa utilizam mult mai mutt
sistemele de irigatii care funcjioneaza pe baza de energie electrica,
avem de asemenea o cre9tere 9i Ia consurnul de apa care ajunge Ia o
estimare de 3 milioane 500000 RON apoi avem o suma de 7 milioane
906000 RON pentru servicii de salubrizare a spajiilor verzi, avem
109000 RON pentru serviciile de eliminare a de9eurilor municipale 9i
anirnale pentru ca avem 9i de9eurile de la adapostul de cai tai Tei Toboc
unde Tn prezent avem 40 de cabaline, avem un total de 1 milion de RON
estimat pentru carburanji 9i uleiuri pentru ca anul trecut am primit un
nurnar mare de utilaje de la compania Municipala de Arbori 9i atunci a
trebuit sa suplimentarn aicea putin am scos din din parte din utilajele
care erau depa§ite, uzate moral 9i fizic 9i am introdus unele noi care au
consum mai mic dar numarul total de utilaje este mai mare, avem un
total de 1756000 RON pentru servicii de mentenanta, ceasuri, fantani,
sisteme de irigatii, echipamente de joaca 9i decolrnatari, am inclus
259000 RON servicii silvice care sunt pentru marcarea arborilor uscati
avizaji pentru defri9are. Avem 11 milioane pentru servicii de Tntretinere a
spatiilor verzi, avem 18 milioane servicii de paza pentru o perioada de 10
luni de zile martie-decembrie 2024 pentru toate cele 28 de obiective pe
care le avem in administrare. De ce am pus perioada martie-decembrie?
Pentru ca suntem Tn ultima faza, urmeaza sa se finalizeze acordul cadru
pentru atribuirea serviciilor de paza 9i patrulare, avem o surna pentru
168000 RON pentru reprezentare juridica, avem un total de 82 de
procese pe roI in instan{ele din Romania, avem total de 2 milioane RON
pentru reparatii alei 9i trepte care se vor intampla Tn Ci9rnigiu, la Ateneul
Roman, in Herastrau, sunt doua alei Tn Carol si, si atat. Da, avem doua
doua milioane pentru reparatii fantani, se vor repara integral fantanile Pi
toate ansamblurile de Piatra din Ci9migiu 9i din Herastrau de la gradina
japoneza, avem alocat 900000 RON pentru repara+ii sisteme de iluminat
in lzvor, in Herastrau, la Ateneul Roman si in Parcul Tineretului, avem
3,9 milioane pentru reparajii sisteme de irigat 9i instalatii de udat Tn

Ci9migiu, Herastrau, Circul de Stat, lzvor 9i Sala Palatutui, avem un total
de 12 rnilioane RON pentru turnare tartan, avem 450.000 pentru

consultanla 9i expertiza pe achizi{ii publice 9i evaluare reevaluare
contabila, avem 200000 RON pentru echipamente de lucru 9i protectie
scule unelte, avem 1 milion 100000 RON pentru asigurari RCA

i

28



Tnchirierea podului de aici din Herastrau, taxe autorizatii gospodarire
ape, avem 1 rnilion 400000 RON pentru rulou de gazon, 3 milioane
430000 RON pentru reparatii la cuva lacului din Ci9migiu, 500.000 RON
reparajile de la fantanile de la intrarea dinspre §incai Tn Parcul
Tineretului, 300000 RON pentru parnant vegetal 9i 4 milioane 200000
RON pentru arbori, arbu9ti, flori, seminte 98 bulk)i.

Am sa va vorbesc 9i despre investi+ii. Aici avern un total de 30 de
milioane RON in care sunt incluse partea de proiectare a unui sistem de
iriga+ii in parcul Carol I de 150.000 RON, partea de proiectare de 50000
RON pentru un studiu de fezabilitate Park free Run 9i parkour Tn

Herastrau, apoi avem de achitat conform Ordonan jei la finalul anului
2023 nu am putut sa achitam 51000 RON pentru barcile de agrement pe
care le-am achizi+ionat, 195000 RON pentru hidrobiciclete comandate 9i
achizijionate Tn anul 2023, 2 milioane 649000 pentru banci, 972000 RON
pentru co9uri de gunoi 9i ce am mai inclus noi aici in proiect este un total
de 10 milioane 400000 RON pentru echipamente de joaca cu montaj,
Tnlocuirea echipamentelor la locurile de joaca exact cum am facut 9i Tn
Parcul Ci9migiu, avem un acord cadru 9i urmeaza sa se atribuie pana la
finalul lunii februarie vorbim de un total de 30 de locuri de joaca 30 de
obiective din care sunt 21 de locuri de joaca 9i noua locuri cu
echipamente de fitness, avem bugetat 100000 RON pentru echipamente
dotare +arcuri de caini, avem 30000 RON pentru doua aspiratoare de
frunze cu 9i gazon cu tocator, avem 300000 RON pentru aparatul de
Tndepartare graffiti, am bugetat 40000 RON pentru 10 9ezlonguri de
9ezlonguri de beton cu rigle de lemn care sa fie amplasate pe malurile
lacurilor, avern 100000 RON pentru un studiu de fezabilitate rejea apa
canalizare parc Floreasca 9i 100000 RON pentru un studiu de
fezabilitate pentru sisternul de irigatii din parcul Floreasca, 117.000 RON
studiu de fezabilitate amenajare platforma cu jocuri de apa tip Splash din
parcul Floreasca, 200000 RON pentru extinderea 9i reabilitarea
instala{iei de api din parcul Herastrau 9i 150.000 RON pentru extinderea
9i reabilitarea instalatiei de apa din parcul Ci9migiu, avem 145000 RON
un studiu de fezabilitate pentru un sistem integrat de avertizare civila
Tmpotriva inundajiilor pentru barajele pe care le administram, avem
170000 RON pentru PUZ Herastrau, 148 pentru PUZ Carol 1 9i 279
pentru PUZ Ci9migiu, intram Tn ultima etapa, etapa de consultare publica
faza 4, 100000 RON pentru studiul pentru combaterea efectelor pasarilor
in Ci9migiu, 50.000 RON sistem electronic de informare ta debarcaderul
Herastrau, 100.000 RON expertiza tehnica 9i DALI reabilitare 9i
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modernizare fantana ornamentala din Tineretului, aceasta suma va
trebui s-o achitam de9i proiectul a fost realizat in 2023, 17000 rest plata
pentru DALI pentru fantana Chalers de Gaulle din Herastrau, 11000
RON rest de plata pentru 9i parte de avizare pentru expertiza tehnica 9i
DALI repara Iii capitale pod de nuc Tn Ci9migiu, 897000 RON reparatii
capitale aparari de maI lac Herastrau, 5 milioane 427000 RON repara Iii
capitale la podul de beton din parcul Tineretului, 900000 RON
eficientizare si modernizare sistem de iluminat cu camere CCTV in
parcul Herastrau este partea de proiectare 9i mai avem 3 milioane
900000 RON sistemul de iriga+ii din parcul Carol de data aceasta
execu+ia, execu+ia parcului free run 9i parkour din Herastrau un milion
735000 RON, proiectarea podului pietonal pentru traversarea Tn

Herastrau 760.000 RON, 96000 RON doua turnuri cu aburi care sa fie
amplasate Tn zonele unde cetatenii experimenteaza cel mai mult
canicula, 58000 RON pentru plantari pe Bulevardul Regina Elisabeta,
40.000 RON 2 sisteme de bariera care sa le amplasam Tn parcuri,
30.000 RON pompa submersibila, sunt 3 bucali pe care le folosim Tn
pentru instalatiile de de irigatii 9i 5000 RON pentru actualizarea licentelor
software, in principiu AutoCAD. Acestea sunt in cazul investitiilor
punctual toate toate liniile pe care le avem propuse pe linia bugetara §i Tn
cazul bunurilor 9i serviciilor este sumarul cu sumele cele mai importante
la care se mai adauga materiale de cura{enie, rechizite, furnituri de birou
ce mai avem noi nevoie, alocatia de hrana marinari 35000 RON
pregatire profesionala, medicina muncii 9i altele asenebea.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Am Tnteles. Multumesc mult pentru prezentare, doarnna director.
Acum o sa iau intrebari. Prima data am si eu doua Tntrebari, dar o sa le
pun la final. daca nu s-a inscris deocamdata nimeni la cuvant din partea
... a, s-a Tnscris acum cineva cuvant, este vorba de Domnul Alexandru
Opri{a de la Funda+ia Comunitara Bucure9ti. Buna ziua. Mai sunt alaturi
de noi de la Ecoteca doamna Adriana Gheorghe, de la Re+eaua pentru
natura urbana doamna Nicoleta Marin si cred ca mai este cineva de la
Ecoteca

Domnul Alexandru Opri Ia, va rog, aveti cuvantul.

Domnul Oprita Alexandru – Fundatia Comunitara Bucure9ti
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Buna ziua. Am 2 Tntrebari.

Prima in legatura cu podul din Ci9migiu 9i va pun mai degraba o
Tntrebare Tn calitate de membru al Grupului Civic C}9migiu. Ne bucura
desigur ca expertiza va fi finalizata dar nu am vazut niciun feI de resurse
prevazute pentru demararea proiectului 9i Tntrebarea era daca ave Ii in
vedere acest lucru Tn anul 2024?

A doua Tntrebare este Tn calitate de Fundatia Comunitara Bucuresti
Platforma de Mediu, daca aveti Tn vedere achtzitionarea unor sewicii
care sa va permita o evaluare mai minujioasa arborilor care pot prezenta
un pericol 9i ni9te rnasuri de interven jie adaptate acestora Tn functie de
valoarea istorica sau valoarea de mediu pe care o au, adica Tn trecut s-a
recurs direct la taierea arborilor, poate ca unii dintre ei ar putea fi salvaji
sau regeneraji Tntr-un mod sau altul, dar nu cu uneltele pe care le avem
la dispozi+ie in cadrul ALPAB sau al prestatorilor de serviciu.

Multumesc

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Raspunsul Ia prima Tntrebare pentru DALI pod de nuc, noi putem
cere includerea sumelor necesare execujiei abia dupa ce Consiliul
General al Municipiului Bucure9ti valideaza proiectul 9i ne aproba practic
acel DALI, abia dupa aceea putem solicita sumele pentru a intra in etapa
de executie 9i de proiectare 9i executie. Deci avem DALI-ul care este
finalizat, avem chiar 9i avizul de la Ministerul Culturii, ne mai lipsesc unul
sau doua avize suntem pe punctul de a depune proiectul la spre
aprobare in Consiliul General 9i de Tndata ce se aproba, vom cere o
rectificare bugetara prin care vom solicita sumele necesare proiectarii si
executiei. Acesta este punct raspunsul unu.

§i raspunsul 2: pentru evaluarea arborilor avem o colaborare
excelenta cu Directia de Mediu care are un tomograf, rolul lui este exact
sa evalueze starea arborilor si in cazul arborilor unde este necesara
aceasta intervenjie, am solicitat-o 9i pana acum 9i o vom solicita Tn

continua re.

Domnu! Oprita Alexandru – Fundatia Comunitara Bucure9ti
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Anul trecut a fost folosit acest tomograf pentru evaluarea alburilor
§i daca da, unde?

Doarnna Director Beqa Corina - ALPAB

Da, a fost folosit pe Bulevardul Regina Elisabeta Ia un numar de
patru arbori.

Domnul Oprita Alexandru – Fundatia Comunitara Bucure9ti

Muljumesc frumos.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc.

S-a alaturat si doamna lacob de la Asociatia Planeta Verde. Pentru
cei care poate au intrat mai tarziu in webex, va reamintesc pentru a pune
Tntrebari puteji in chatul aplicajiei sa scrieti Tnscriere la cuvant 9i va dau
cuvantul Tn ordinea Tnscrierii 9i puteti sa daca nu reu9i li Tn chat sa va
deschide{i microfonul, putem sa procedam 9i a9a.

Aveam 9i eu doua Tntrebari, dupa cum spuneam.

Prima vizeaza locurile de joaca fiindca anul trecut am vorbit foarte
mult despre investijiile 9i repara+iile la locurile de joaca 9i a9 vrea sa va
Tntreb ce s-a facut 9i ce s-a realizat ca sa fie foarte clar 9i pentru cei care
ne urmaresc 9i ce mai aveji in vedere pentru anul 2024 privind aceste
locuri de joaca 9tiu ca erau 14 cu 14 daca Tmi amintesc corect cifrele, 14
de Tnlocuit total 9i 14 de reparat Tn toate parcurile din administrarea
ALPAB, acelea.

§i a doua intrebare viziteaza PUZ-urile fiindca aji spus pentru
parcurile istorice ca vor intra in etapa de consultare Tn curand Tn etapa 4,
daca nu puteji da cateva detalii Tn plus cand vor fi puse Tn consultare
publica, cand preconizati ca vor fi trimise spre Consiliul General la
adoptare, era tot a9a un proiect care antrena de cel pujin 10 ani cred,
acesta cu PUZ-urile parcuritor istorice.

Mu ltumesc
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Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

La prima Tntrebare, ALPAB are in administrare un total de 41 de
locuri de joaca din care trei sunt relativ recente si nu au nevoie de
interven{ii importante, pentru 14 locuri de joaca aveam un acord cadru
pentru reparatii, din cele 14 pe parcursul lunii decembrie 2022 9i a
Tntregului an 2023 s-au reparat 9apte locuri de joaca, in urma vizitelor de
la ANPC ni s-a solicitat sa Tnchidem si sa eliminam acele elemente care

nu mai prezentau siguranla in exploatare, motiv pentru care nu vom
putea continua cu acest acord cadru, ne-am atins minimum prin care
erarn obligaji prin lege, dar independent de aceasta, nu mai exista acele
elemente la locurile de joaca pe care sa putem sa le reparam, motiv
pentru care de Tndata ce finalizam aceasta procedura de achizitie pentru
cele 21 de locuri de joaca, vom deschide o procedura noua pentru cele
9apte locuri de joaca unde ANPC ne-a cerut sa eliminam elementele de
la locurile de joaca. Pe langa aceasta, in 2023 am procedat la Tnlocuirea
integrala, am apelat Ia o procedura pentru furnizare 9i montaj la toate
cele patru locuri de joaca din Ci9migiu, unde sunt elemente total noi din
materiale prietenoase cu mediul, actuale care prezinta siguranta Tn

exploatare 91 care din reac+iile pe care le-am primit pana acuma de care
9i copiii mai ales utilizatorii principali 9i parintii sunt foarte muljumiti, in
toate aceste locuri de joaca avem 9i elemente pentru copii atipici. Deci
am am venit Tn intampinarea cetajenilor 9i a grupurilor de inijiativa civica
prin executarea acestor acestor locuri de joaca. Pe langa aceasta avem
9i un Ioc de, un spatiu de fitness unde am instalat calistenice, la cererea
ceta{enilor cautam sa identificam un spajiu pentru ca persoanele
varstnice ne-au spus ca nu pot sa sa T9i faca exercijiile de sport in aer
liber pe aceste aparate 9i cautam un spa liu unde sa introducem 9i cateva
elernente de fitness pentru pentru locuitorii din Ci9migiu 9i Ia feI vom face
9i Tn celelalte spajii in celelalte noua spa Iii terenuri de fitness care sunt in
in acel acord cadru de furnizare cu montaj. Asta este ca sa raspund la
prima intrebare.

ei a doua Tntrebare Tn legatura cu PUZ-urile, am avut o prima
’intalnire cu furnizorul. Protectul a Tnceput Tn 2019, s-au parcurs toate
etapele pana aici. Anul trecut am parcurs o etapa facultativa de dialog cu
cetajenii pentru a vedea exact care sunt cererile sau recomandarile, dar
s-a facut Hind facultativa, nu s-a facut pe baza unui regulament, ori de
data aceasta ce vom face vom parcurge aceasta etapa exact a9a cum
stipuleaza legea, vom expune regulamentul pentru fiecare parc in parte
9i cetajenii 9i speciali9tii 9i grupurile civice vor putea sa vina cu propuneri
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9i recornandari de amendamente pe baza unui regulament a9a cum
reiese eI din toate studiile care au fost parcurse 9i din aceste
recomandari preliminare pe care le-am primit de la cetajeni 9i de la
grupurile interesate.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Aveji o data preconizata de punere in dezbatere?

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Preconizat cred ca este undeva prin iunie iulie sa finalizam toate
aceste etape 9i sa ajungem Tn faja Consiliului General.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Bun. Asta e bine de 9tiut pentru cei care sunt acum Tn call 9i pentru
cei care ne urmaresc online.

Multumesc

Avem o Tntrebare suplimentara de la domnul Oprija. va rog,
domnule Opri+a.

Domnul Oprita Alexandru – Fundatia Comunitara Bucure9ti

va multumesc frumos. Mi-am dat seama ca am uitat sa Tntreb ceva
care e destul de important pentru comunitatea platformei de mediu. Apa
cum aji spus 9i dumneavoastra, gestionarea, irigarea spajiilor poate sa
fie necesara, dar vine cu un consumul mai mare de resurse si cu costuri
pe care administra jia publica trebuie sa 9i le asume 9i care sunt din ce in
ce mai mari. Ati vorbit foarte mult de sau ati vorbit 9i despre sumele
alocate pentru regazonarea unor peluze, suprafe je 9i aici a9 vrea sa va
intreb daca ave Ii in vedere solu+ia alternativa la gazon pentru
amenajarea spajiilor verzi din parcuri astfel Tncat 9i costurile asociate
Tntrejinerii lor sa scada? §tiu ca anul trecut a existat un proiect pilot
implementat pe un spajiu de 200 m2 Tmpreuna cu asociatia Parcul
Natural vacaresti, care s-a bucurat de un real succes si m-ar interesa sa
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9tiu daca ave+i in plan sa extinde{i, nu 9tiu, amenajari cu paji9ti urbane in
anumite zone din parcuri pe care le consideraji potrivite?

Doamna Director Bega Corina - ALPAB

Da. Avem in bugetul alocat pentru arbori, arbu§ti, plante, bulbi §i
flori, am inclus 9i ne dorim extinderea atat a proiectului de paji9ti urbane
cat ne dorim sa venim 9i cu propunerea unor prime zone pentru a pune
bazele unor paduri urbane conform conceptului din anii '70, proiecte care
deja s-au implementat Tn mai multe localitali, ultima oara a fost chiar 9i
la, sunt 9i Tn sectorul 5 9i e ultima oara l-a implementat Kaufland, daca
nu ma Tnsel, chiar intr-o zona centrala si vom veni si cu asemenea
propuneri. Deci, da, sunt in calculele noastre.

Doamna pre9edinte Ciceaia Ana Maria

O.K. va muljumesc. Trecem mai departe. va multumesc, doamna
director Bega pentru explicatii. Daca va mai fi inca o dezbatere pe acest
subiect, va invitam 9i la aceea, cu siguran Ta. Dar 9i daca sunt sugestii pe
care doriji sa le faceti comisiei privind bugetarea bineTnjeles le puteti
face in scris pe adresa de mail emanuel.danca@pmb. ro.

Urrneaza Direcjia Rela Iia cu ONG-urile. Domnul Bogdan Dragnea
este alaturi de noi. Domnul director, buna ziua. va rog Ia feI, daca ne
puteji prezenta bugetul propus al directiei pe anul acesta 9i pe scurt care
au fost realizarile de anul trecut, am vazut ca s-a marit substantial
nurnarul de ONG-uri care au aplicat 9i au obtinut finantare pe legea
350/2005 9i care sunt planurile pentru anul acesta. Comisia a sustinut
acest program de finan+ari dar 9i bugetarea participativa, deja este al
patrulea an cand Tncercarn sa facem asta 9i vreau sa va felicit pentru
rezultatele obtinute anul trecut, aji reu9it sa cre9teti participarea la
proiectul privind finanlarile nerambursabile. va rog.

Dornnul Director executiv Draqnea Petre Boqdan catalin – Directia
Relatia cu ONG, sindicate 9i patronate

Mul+umim tare mult pentru sustinere.

in cateva cuvinte, 2023 a Tnsemnat Tntr-adevar o crestere a
numarului de proiecte pe finanjare nerambursabila pe legea 350 9i astfel
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Tncat nu a mai fost nevoie de a doua sesiune din toamna. Am consumat
aproape integral bugetul dat fiind faptul ca unul dintre beneficiari, dintre
ca9tigatori a renuntat pe parcurs la momentut sernnarii contractului, a9a
Tncat am semnat contracte Tntr-un buget total de 1 rnilion 9i pu{in peste
jumatate. Da, pentru 2024 cu sustinerea de rigoare, am putea sa
mergem mai departe sa depa9im acest plafon de 2 milioane 400 alocat
cumva istoric 9i sa trecem probabil pragul de 3 milioane. Chiar astazi am
avut o discutie interesanta cu un reprezentant al unui ONG in care
vedeam interesant faptul ca am putea pe ni9te call deschise proiecte
foarte bune dar ramase sub linia eligiblitatii, sa putem sa oferim
finan+area de rigoare a acelor proiecte bune de interes cornunitar care nu
au reu9it sa fie finantate pana Ia momentul Ia care programul nostru
debuteaza. Proiecte care vizeaza Protectia Mediului si Protectia
Animalelor, desigur, cu asta ne ocupam noi ca instrument de finan+are,
pe de o parte. Pe cealalta parte este bugetarea participativa. De
mentionat ca in 2023 bugetarea partlcipativa a pus pauza pentru ca am
avut nevoie sa rezolvam ni9te probleme tehnice 9i de eficienja
regulamentului, suntem cu regulamentul spre a fi aprobat ’Fntr-o noua
forma, rezolva multe probleme, inclusiv partea de vot care a generat
nemultumire Tn randul aplican+ilor, speram noi la macar cele patru
proiecte tradi+ionale de 500000 RON fiecare. Asta Tnseamna 2 rnilioane
buget total 9i repet cu propuneri 9i sus{inere sa mergem macar cu inca
doua proiecte Tn plus.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Ar putea sa fie o propunere sa fie un buget de 3 milioane la
finantarile nerambursabile si la feI de 3 milioane la bugetare participativa,
daca crede{i ca se poate 9i executa, bineTnjeles.

Domnul Director executiv Draqnea Petre Boqdan catalin – Directia
Relajia cu ONG, sindicate 9i patronate

Pot spune ca minunat, da, da, chiar daca ne sperie ideea unui
buget mai mare pe 350 avem varianta unei sesiuni ulterioare Tn toamna
9i repet, in timpul acesta cu slguran Ia ca exista 9i proiecte mature pe
care putem sa le preluam. Mai mult decat atat, ne asumarn noi ca
directie o mai buna colaborare cu mediul asociativ Tn sensul lucrului si
consultarii inainte de depunerea proiectelor astfel Tncat sa clarificam mai
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bine pe partea tehnica este mai greoi implementarea unui proiect finan jat
din fonduri publice este mai greoaie decat cea din fondul private 9i atunci
necesita o pregatire mai buna, pregatire pe care not ne-o asurnam.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Cred ca ceea ce s-a facut foarte bine anul trecut, la Tnceputul
anului daca nu ma inset, a fost ca s-a facut aceasta consultare de care
dumneavoastra spuneji, anume s-au facut ni9te, cred eu, nu am
participat, dar s-au facut ni9te dezbateri cu ONG-urile privind
regulamentul dar 9i privind programul ca atare 9i Tn felul acesta au fost 9i
informaji mai bine ca exista programul, cam cand o sa fie call-ul de
proiecte.

Domnul Director executiv Draqnea Petre Boqdan catalin – Direcjia
Relatia cu ONG, sindicate si patronate

Asa este.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Qi poate de asta ar fi crescut numarul. Pe de alta parte, Tti

mananca din timpul timpul de implementare partea aceasta de
modificare a regulamentului, deci programul de finanjare efectiva,
programul acela anual daca am putea sa-I adoptam cat mai repede, cred
ca asta este vital.

Domnul Director executiv Draqnea Petre Boqdan catalin – Directia
Rela jia cu ONG, sindicate 9i patronate

Sub semnul unei promisiuni, da, suntem Tntr-o faza de accelerare,
spunem noi ca in maxim 10 zile avem o forma finala pe care sa v-o
punem la dispozi jie 9i sa Tncepern consultarile Tn zona.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Perfect, ca Tntr-adevar trebuie pus 9i Tn dezbatere publica
programul annual. Cu cat TI puneji in dezbatere mai repede, cu atat mai
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bine. Asta o data. §i voiam sa va Tntreb daca aveti Tn vedere fiindca Tn
fundamentarea aceea bugetara am vazut ca sunt alte activita{i curnva
sau sunt menjionate foarte pe scurt activitatile de implicare
cetajeneasca, dar nu activita;ile de protectie a mediului 9i anirnale 9i Tn
program banuiesc ca aveti activitali .. .

Domnul Director executiv Dragnea Petre Boqdan catalin – Directia
Rela jia cu ONG, sindicate $i patronate

E o exprimare generala acolo care cumva ar trebui sa cuprinda tot,
dar da, noi la ora asta finantam strict proiecte de Protectia Mediului 9i
Protectia Animalelor.

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Asta voiam sa clarificam. lar pe partea de bugetare participativa cu
or ice va putem ajuta inclusiv a face comunicare pe subiectul acesta, ca
sa afle cetatenii ca se Tntampla, este 9i un instrument foarte bun de
dezbatere a bugetului capitalei. Spre ce vor ceta{enii sa rnearga banii
spre ce tipuri de proiecte. Tntr-un feI daca am putea sa cre9tem chiar
mult mai mult suma aceasta de bugetare participativa. Eu a9 fi convinsa,
ante-convinsa sa spun a9a despre asta fiindca e foarte interesant pentru
toata lumea sa existe partea aceasta de contributie, sa avern opiniile
cetatenilor §i ONG-urilor, dar 9i cetajenilor pe subiectul unde se duc
banii, ca sunt banii oamenilor pana la urma 9i mai ales daca se vad 9i
implementate acele proiecte. Oi asta este o problema la la bugetarea
participativa. Unele proiecte nu se implementeaza. ei asta a fost o
proasta practica 98 ar trebul sa o transformam sa se implementeze
proiectele adoptate 9i atunci sa putern sa avem 9i gradul acesta de
Tncredere de la cetajeni sa propunem proiecte 9i am putea sa cre9tem
bugetul mult mai mult la bugetare participativa din punctul rneu de
vedere

Domnul Director executiv Draqnea Petre Boqdan catalin – Direcjia
Relatia cu ONG, sindicate 9i patronate

A9a este, o schimbare majora pe care noi o propunem este tocmai
prezenta speciali9tilor din cadrul aparatului de specialitate sau
subordonatelor la momentul votului pentru ca ideile sunt foarte bune,
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intentiile sunt foarte, bune doar ca coborand la la firul ierbii, orice
cetatean are dreptul sa depuna un proiect Tn sensul asta, neavand
neaparat 9i elementele de expertiza 9i gradul de cunoa9tere 9i atunci au
fost proiecte care nu au putut fi implementate pentru ca ele de la bun
Tnceput nu au fost gandite foarte strict, foarte riguros, nu s-au Tncadrat
intro execu+ie bugetara 9i atunci noi propunem ca la momentul evaluarii
proiectului sa avem speciali9ti care spuna din capul locului a9a cum
arata acum proiectul nu poate fi implernentat, Ti dam o a doua 9ansa,
eventual redesenandu-1.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Bine, Tntr-un mod ideal, ar trebui sa avem macar un 10% din total
buget. §i cum spuneam, este 9i un instrument de dezbatere bugetara cu
cetatenii, de alocare bugetara Tn felul acesta. Dar, Tntr-adevar mai avem
pana Ia a ajunge Ia 10%, e bine sa Tncercam sa cheltuim macar bugetul
acesta. Din partea cornisiei din cate 9tiu exista susjinere pentru ambele
proiecte. Mai aveti alte investitii prevazute anul acesta?

Domnul Director executiv Draqnea Petre Boqdan catalin – Direcjia
Retatia cu ONG, sindicate 9i patronate

Da, tocrnai pentru a reu9i sa implementam 9i sa comunicam cum
trebuie cu beneficiarii, vrem sa achizitionam o platforma care sa faca
managementul acestui proces de bugetare participativa, suntem cumva
coda9i. ei la nivel de Primaria Capitalei sa nu beneficiem de un
instrument care pe de o parte sa asigure un vot corect 9i transparent, sa-
i dea cetajeanului inforrnatia cu privire Ia stadiul Ia care se afla proiectul
respectiv, este o suma mica, sunt, dupa un studiu al pietei, undeva intre
35000 91 50000 ne asigura func+ionarea unui an Tntreg cu instruire,
actualizare de de software constant. Da. Acesta este pe pe linia de
dezvoltare. §i cam atat. ca noi practic in axele astea funcjionam, cele
doua linii de finantare, ca directia avem de achitat dar este de achitat
acea cotizajie la Asociajia Municipiilor din Romania. E mai degraba a9a
o eticheta agajata direcjiei noastre. Nu aduce.. .

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Am Tnteles. va multumesc mult. domnule director
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Nu s-a Tnscris nimeni Tn chat pentru Tntrebari, dar daca sunt
Tntrebari va rog sau observajii privind bugetul acestei direcjii.

Domnul Oprija, va rog frumos.

Domnul C)pri{a Alexandru – Fundajia Comunitara Bucure9ti

Buna ziua.

Voiam sa va Tntreb daca exista un orizont de tirnp pentru realizarea
noii platforme dedicata bugetarii participative? Tntr-adevar asta a fost
unul dintre punctele majore pentru care programul nu a func{ionat. Asta
este prima Tntrebare.

lar a doua Tntrebare apropo de revizuirea celor doua regulamente,
este tot la feI daca exista un orizont de timp pentru revizuirea
regulamentului de bugetare participativa daca se dore9te asta, respectiv
pentru finanlari nerambursabile, acela9i lucru.

Domnul Director executiv Draqnea Petre Boqdan catalin – Direc jia
Rela jia cu ONG, sindicate 9i patronate

Referitor la regulamentul pentru bugetare participativa, astazi am
trecut de doua comisii, noi sperarn sa fie pe ordinea de zi de Tndata ce
finalizam cu avizele, legea 350 am spus noi ca in 10 zile am fi gata
pentru a va oferi Tn consultare varianta de propunere, iar pentru achizijia
platformei suntem Tn etapa finala cea in care vom da drumul procesului
de achizi jie in sine, noi facandu-ne prima parte de caiet de sarcini, studiu
al piejei suntem acolo unde zic eu ca in aceste doua luni de zile reu9irn
sa rezolvam 9i partea de bugetare participativa 9i finan{are pe 350 9i
undeva Tn orizontul lui aprilie cred ca putem sa vorbim despre testarea
platformei, aprilie, mai maxim. Adica Tnainte de debutul implementarii
proiectelor.

Mu ltumesc.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Muljumesc 9i eu. Nu mai sunt alte interven+ii. va muljumesc,
domnule director
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Urmeaza ASPA, doamna catalina Tranescu este alaturi de noi.
Buna ziua, din nou. va rog sa ne prezentati foarte pe scurt propunerea
bugetara de anul acesta 9i daca vreji sa mentiona Ti 9i referitor la execu+ia
de anul trecut, ce obiective s-au realizat, cu ce va mandriti practic,
fiindca stiu ca ati avut foarte multe realizari si anul trecut si daca sunt
investijii pe care le dori{i finalizate anul acesta.

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Buna ziua, din nou

Propunerea noastra de buget pentru anul acesta include o lista mai
mare de investi Iii. A9 vrea Tn primul rand sa ma refer la acestea. Anul
trecut Tntr-adevar am realizat o parte din investijiile pe care le-am avut Tn
lista 9i unele dintre ele s-au prelungit pe parcursul anului acesta 9i
trebuie continuate, iar altele sunt obiective de investijii noi. Spre
exemplu, anul trecut am realizat studiul DALI pentru adapostul din
Theodor Pallady, in cazul Tn care nu se cunoa9te ASPA de jine trei
adaposturi. Unul este Tn Bucure9ti, cel din Theodor Pallady 9i doua Tn
afara Bucure9tiului, in Bragadiru 9i Mihaile9ti. Cel din Pallady nu este
functional in momentul de fa R, este Tnchis pentru renovari, cladirile sunt
extrem de deteriorate, existand un risc foarte mare atat pentru cainii
cazati acolo cat 9i pentru angaja Ii, de aceea am, el a fost Tnchis pentru
moment 9i anul trecut Tncepusem sa spun ca am realizat studiul DALI
pentru a va reface acest centru 9i acest adapost practic ne dorim sa-I
transformam Tntr-un centru de adop Iii 9i educa{ie. Ar fi, Tndraznesc sa
spun primul astfel de centru din Romania, in toate ora9ele exista
adaposturi de caini noi, in capitala ne dorim sa facem un alt concept cu
acest adapost cu atat mai mult cu cat la momentul Ia care el a fost
construit Tn jurul lui nu existau blocuri de locuinje, in prezent exista de a
lungul anilor au fost construite blocuri Tn jurul adapostului 98 cetatenii din
jurul blocului au din jurul adapostului au facut multiple sesizari cu privire
la zgornot Tn general. Acesta este motivul pentru care vrem sa
transforrnam acest adapost Tntr-un centru de adopjii foarte bine izolat
fonic, cu o capacitate redusa de cazare de la 200 de locuri cat are in
prezent Ia 40 de locuri 9i totodata centrul care va fi supraetajat la etaj va
avea parte de educa+ie, sali educajionale acolo ne propunem sa
realizam proiect educative pentru copii 9i adul g deopotriva. Consideram
ca este important sa responsabilizam cetajenii cu privire la respectul fata
de animale 9i daca vorbirn despre dejinatorii de anirnale cu privire la
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obligatiile pe care Ie au fata de animalele lor. Acest studiu DALI ne-a
oferit 9i suma de care avem nevoie pentru a realiza acest centru 9i
urmatorul pas anul acesta este documentajia DTAC, vorbim despre
documentajia tehnica pentru ob+inerea autorizajiei de construc jie. Dupa
aceea ne vom putea apuca de constructia propriu-zisa. A9adar anul
acesta ne propunem Tn primul rand sa realizam acest DTAC 9i de ce nu,
poate in a doua jumatate a anului sa putem demara construc+ia. De
aceea anul acesta nu am cerut suma Tntreaga de care avem nevoie
pentru construc+ia centrului, fiindca nu vom putea finaliza constructia Tn
2024. Apoi mergand catre Mihaile9ti, cel mai Tndepartat adapost al
nostru, care se afla Tn ora9ul Mihaile9ti, judejul Giurgiu, acolo am extins
capacitatea de cazare anul trecut motiv pentru care am 9i am refacut
unele spajii de cazare. Acesta este chiar unul dintre obiectivele de
investitii Tnceput anul trecut pentru anumite corpuri, iar contractul de
investitii este Tn vigoare pana anul acesta Tn februarie, care vizeaza a9a
cum am spus doua dintre hale le-am refacut complet cat 9i spajii de
cazare exterioare dar 9i spa{ii noi de cazare Tn in exterior 9i pentru ca am
crescut capacitatea de cazare a cainilor, este nevoie 9i sa extinde Tn
capacitatea de alimentare cu apa, de asemenea acest obiectiv de
investitii l-am avut anul trecut 9i l-am finalizat pe jumatate Tn sensul in
care am realizat documentatia, o documentatie destul de stufoasa si anul
acesta ne propunem sa executam lucrarile propriu zise 9i anume o forare
a unui unui pu! de apa. La ce ne ajuta? Ideea este ca in momentul de
fata, curatenia Tn boxe se realizeaza destul de greu deoarece presiunea
apei este scazuta 9i acest obiectiv de investi{ii ne va ajuta sa cre9tem
presiunea apei 9i curatenia sa poata fi realizata Tntr-un timp mai scud.
Aceea9i problema o Tntampinam 9i pe o parte electrica pentru ca am tot
dezvoltat 9i am crescut spatiile de cazare, avem probleme pe parte de
energie electrica, avem nevoie a9adar de o extindere a capacita+ii
energiei electrice. Acesta este un obiectiv de investi{ii nou pe care ne
propunem sa-I realizam anul acesta. $i totodata la capitolul repara+ii
avem ... in Mihaile9ti pe care de asemenea care necesita reparatii
capitale, este destul de degradata 9i !arcurile nu mai asigura bunastarea
pe care o impune legislatia Tn vigoare 9i ne dorima sa modernizam 9i
aceasta hala.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc
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Nu s-a Tnscris nimeni la cuvant deocamdata. Multumesc pentru
prezentare.

Am o Tntrebare: cali caini au fost adoptati anul trecut? §tiu ca a
crescut cifra de caini fata de 2022 sau ma Tnsel?

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Da, suntem Tntr-o u9oara cre9tere: 1249 de caini au fost adoptati
anul trecut Tn cursul anului 2023 9i toate acjiunile 9i programele pe care
noi le avem sunt concentrate foarte mult pe Tncurajarea adopjiei finale.

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Da, cred ca asta este ceea ce a sesizat toata lumea din Bucuresti
ca ASPA deruleaza campaniile acestea de succes pentru adoptii, in
sfar9it. A9 vrea sa va Tntreb cali caini sunt acum cazaji, acum Tn prezent?

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Aproximativ 2000 de caini se afla Tn prezent in adaposturile ASPA,
iar la Tnceputul anului 2023 erau aproxirnativ 1500. Deci inregistram 9i o
cre9tere destul de sernnificativa a numarului de caini din adaposturi de
aceea si necesitatea de extindere a locurilor de cazare ceea ce am si
facut Tn cursul anului trecut si continuam sa facem si anul acesta si
necesitatea de Tmbunatatire a locurilor de de cazare cat si necesitatea
acestui nou centru pe care ni-I dorim la Pallady care presupune foarte
rnult in primul rand accesibilitatea cetatenilor, bucure9tenilor Ie va fi
foarte u9or sa ajunga Tn Pallady cu orice mijloc de transport atat
transport Tn comun cat 9i cu ma9ina personala 9i acolo vor putea sa
interacjioneze cu ca{eii care sunt deja pregatiti pentru adopjie, sunt catei
care vor proveni din celelalte doua adaposturi, nu vor fi intrari direct de
pe strada 9i acolo vor putea sa vina 9i sa adopte pe Ioc, sa
interactioneze cu cainii intr-un mediu.. .

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

cand este urmatorul targ de adoptii?
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Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Targul de adop+ii este, primul targ de adop{ii de anul acesta Tl

organizam pe data de 3 februarie, sambata, Tntr-o loca+ie la interior Maxi
Pet Mihai Bravu, din cauza conditiilor meteo, sigur ca nu dorim sa
expunem nici caini nici angajajii 9i nici vizitatorii temperaturilor scazute 9i
am avem aceasta colaborare cu Maxi Pet 9i a9teptam la caldura sa
spunem a9a sa Ti cunoasca pe catei 9i sa-i adopte.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Practic sambata incepand cu ce ora §i Ia ce adresa de pe Mihai
Bravu pot sa vina doritorii de a cunoa9te ca+eii ASPA?

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

sambata 3 februarie Tn intewalul orar 10 - 15 la magazinul Maxi
Pet din strada Mihai Bravu.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Pentru toti cei care T§i doresc poate sa adopte un caine, ASPA va
a9teapta sambata 3 februarie pe Mihai Bravu Tncepand cu ora 10:00.
Mergeji sa cunoa9teti ace9ti caini pe care mai apoi puteji sa-I adoptaji pe
Ioc, din cate stiu.

Doamna Director Tranescu catalina - ASPA

Da, sigur ca da, la targuri vin caini care sunt gata pregati+i pentru
adoptie, au toate procedurile legale Tndeplinite, sunt sanatogi,
deparazitati, vaccinaji, sterilizati daca vorbim despre adulji, au carnetul
de sanatate 9i pot fi luaji acasa pe loc.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Perfect. va multumesc, doamna director Tranescu pentru
prezentarile de astazi. Nu sunt alte intewentii pe bugetul ASPA. Sper sa
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fie adoptat Tn varianta Tn care I-a+i prezentat astazi 9i va a9teptam Tn
comisil 9i data viitoare, spor la targul de adop+ii, la cat mai multe adopjii.

Urmeaza Administra jia Gradinii Zoologice. Cred ca este alaturi de
noi doamna Laura Bulugeanu. Buna seara. va rog frumos,
dumneavoastra sunteti de la Directia Economica a Gradinii?

Doamna Buluqeanu Laura – Gradina zooloqica Bucure9ti

Sunt de la contabilitate

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Bun. Cred ca ne stim din anii trecuti

Doamna Bulugeanu Laura – Gradina zooloqica Bucure9ti

Da, asa este.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

va rog, daca puteji sa ne prezentaji la feI bugetul propus de catre
Zoo pe anul acesta, precum 9i principalele investi+ii 9i ceea ce ati finalizat
in anul trecut.

Multumesc

Doamna Buluqeanu Laura – Gradina zooloqica Bucure9ti

A9 Tncepe cu realizarile de anul trecut pentru ca noi a§teptam o
mare familie de pasari flamingo, pentru care ne-am pregatit foarte mult 9i
s-a rearnenajat amplasarnentul pentru Flamingo 9i s-a Tmprospatat. De
asemenea, am avut ni9te lucrari semnificative la amplasamentele pentru
lupi 9i pentru ra9i 9i suntem foarte Tncantati ca s-au putut efectua astfel
de lucrari, dar din pacate a venit Ordonanta aceea din noiembrie care nu
ne-a mai dat voie sa mai facem plaTi 9i cam asta a fost pentru anul
trecut. Pentru anul acesta, proiectul nostru de buget se va limita la
executia de anul trecut cu cateva mici mici exceptii, ca sa spun a9a 9i
anume: la titlul 10, fata de executia de anul trecut, noi am solicitat sume
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de bani pentru Tntreg 9tatul de func Iii aprobat de 83 de posturi, not
acuma fiind un numar de 77 la sfarsitul lunii decembrie si mai ales ca am
crescut un pic suma mai ales ca sunt suplimentate numarul de angajati
pe articolul de cumul 9i fata de anul trecut, noi am suplirnentat, dar nu
9tirn daca se va aproba 9i suma de la voucherele de vacanta 9i la
ajutoarele sociale. Noi am solicitat, dar sa vedem 9i Tn funcjie de
legisla+ie care au Tnjeles ca inca nu este finalizata, adica nu este ceva
cert ca se vor aproba sau nu chiar 9i marirea de 5% de la titlul de salarii
de baza. La titlul 20, la bunuri si servicii, noi avem in continuare
contracte de regularitate pentru foarte multe produse 9i servicii noi
trebuie sa asiguram poate cum sa zic eu hrana, utilitati pentru animale,
medicamente, materiale sanitare, avem contracte Tncheiate si trebuie sa
le onoram, mai ales sa !inem cont 9i de faptul ca, de aceea este 9i un pic
crescuta suma la titlul doi, pre+urile cresc Tncontinuu, mai ales la hrana
este

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

De Tndata ce se va publica Tn dezbatere publica bugetul, daca sunt
amendamente pe care, nu 9tiu, comisia noastra sa le sustina, Comisia
de Mediu 9i de Protec+ia Animalelor, puteti sa ne cereji acest lucru a9a
cum am procedat 9i Tn alji ani, dar din ce Tnteleg acum bugetul a9a cum
a fost el trimis Tn aten jia comisiei, este cel care este proiectat de Gradina
zoologica Ia un nivel.. .

Doamna Buluqeanu Laura – Gradina zooloqica Bucure§ti

Noi am trimis doua proiecte de buget. V-am trirnis prima oara
bugetul solicitat de dumneavoastra cum I-au gandit toti 9efii de
departamente, dar ulterior s-a solicitat din partea Direcjiet Generale
Economice un nou proiect care sa fie la nivelul execu+iei 9i l-am trimis §i
pe acela.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Da, fiindca a§a sunt normele legale mai nou. Primite de la
Ministerul de Finante. Dar prin amendamente de exemplu se pot solicita
inclusiv de catre consilieri cre9teri pe anumite linii bugetare. Bun,
du mneavoastra
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Doamna Bulugeanu Laura – Gradina zooloqica Bucure9ti

... la utilitali nu suntem siguri de pre I de suma ca ne va putea fi
cum sa zic eu poate satisfacatoare la utilitali, la hrana 9i de asernenea
am dori proiectul nostru mare, planul acesta este legat de cum ii spune,
dorind sa efectuam reparatii aleilor din gradina zoologica, care este
extrem de veche, reasfaltarea este neaparat necesara pentru ca sunt
foarte mari degradari Tn 9i denivelari 9i asta nu da bine deloc pentru
gradina noastra, plus ca poate provoca 9i accidente.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

E nevoie de un DALI sau il aveti deja facut 9i se poate face
execu jia direct? Sau sa fac reparatii? Cum a+i proceda?

Doamna Buluqeanu Laura – Gradina zooloqica Bucure9ti

Cred ca se va, printr-o firma specializata vom Tncerca sa efectuam
reparajiile, nu, nu prin

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Deci executia direct, nu trebuie facuta.. .

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Daca, daca pot interveni?

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Vi rog, doamna director. §tiu ca aveji alocat pentru alei, bugetul.

Doamna Director Beqa Corina - ALPAB

Da, da, da. Noi am facut reparatii curente la aleile din parcurile pe
care le administram, in Herastrau, in Tineretului. in cazul Tn care este un
monument istoric, noi avem nevoie avem nevoie de un acord de principiu
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de la arhitectul 9ef 9i de la Comisia zonala a Ministerului Culturii, dupa
care noi am ales sa facern aleile cu ajutorul celor de la Trustul de cladiri
rnetropolitane prin norma interna. Sunt repara{ii curente, nu sunt reparatii
capitale pentru ca am pastrat exact aceea9i structura, acelea9i borduri,
acela9i strat suport, acela9i strat de suprafa@, unde a fost asfalt, am
ramas pe asfalt, uncle a fost piatra, am ramas pe piatra, deci exact cum a
fost, nu am modificat nimic 9i am facut repara+ii curente.

Doamna Bulugeanu Laura – Gradina zooloqica Bucure9ti

Da, a§a dorim si noi

Doarnna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Cred ca e o alternativa buna aceasta, mai ales daca se poate
urgenta lucrarea.

Doamna Buluqeanu Laura – Gradina zooloqica Bucure§ti

Da, deci asta este

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Despre ce suma vorbim? Aveti o propunere de bugetare pe
aceasta repara{ie?

Doamna Buluqeanu Laura – Gradina zooloqica Bucure9ti

Da, avem o propunere. Cred ca s-a estimat undeva Ia 500000
RON pentru repara jia tuturor aleilor sau ma rog a celor mai degradate
alei, cred ca.. .

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Am injeles. Eu una mi-am notat 9i sper ca 9i colegii sa ma sus jina
in acest demers de indata ce
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Doamna Buluqeanu Laura – Gradina zoologica Bucure9ti

V-am fi foarte recunoscatori. Mai voiam sa va spun doar despre
cateva cheltuieli pe care le-m proiectat pentru pentru investitii. Dorim sa
achizijionam ni9te aparate pentru departarnentul veterinar 9i anume ni9te
incubatoare profesionale pentru a cre9te numarul de animale care, in,
in... Nu mai vor sa mai... pentru reproducerea pelicanilor 9i Ia flamingo
am dori sa facern aceste, sa salvam oualele lor si de asemenea mai ai
nevoie de un deplumator tot pentru departamentul veterinar pentru a se
evita probleme problema parazitarilor animalele, pardon pasarile
trebuiesc jumulite Tnainte de a se da ca 9i hrana pentru a evita probleme
medicale care pot aparea Tn penele lor. A9a 9i mai e nevoie, asta este
foarte urgenta de o aveam aici, pagina web trebuie neaparat sa o punem
la punct Tn sensul ca pentru a putea cre9te Tn notorietatea 9i promovarea
in mediu online 9i ca sa se Tndeplineasca 9i conditiile de securitate 9i de
complexitate, avem nevoie de un nou site web pe care ni 1-am propus

pentru anul acesta 9i mai avem nevoie de un tot a9a de o licen@, ne-au
recomandat-o furnizorul de mentenanta a serviciilor de softului de
contabilitate 9i gestiune pentru a putea functiona, mi-au spus ca trebuie
neaparat sa achizi+ionam aceasta licenta Microsoft SQL Server. Cam
acestea ar fi temele noastre pentru 2024.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Bun. Ceea ce nu se regase9te Tn proiectul pe execujie pe care ni 1-
ati transrnis, va rog daca puteji sa-I pune Ii Tntr-o noua solicitare catre
comisia de mediu cu sume.

Avem o interventie tot de la domnul Oprija.

Domnul Oprita Alexandru – Fundatia Comunitara Bucure9ti

Tot de la mine, da. Multumesc frumos

Voiam sa va Tntreb daca unul sa va spun ca nu §tiu daca sunteti
constienta dar exista un centru de reabilitare a animalelor salbatice Tn
Bucure9ti 9i ei au 9i cred ca o parte din aceste clocitoare profesioniste.
Deci daca se Tntampla sa nu 9tiu exista oul 9i sa nu ave{i in buget acest
clocitor, poate puteti apela 9i Ia ei. Doi: voiam sa va Tntreb daca exista
trasate ni9te direcjii pentru viziunea dezvoltarit gradinii zoologice astfel
Tncat ea sa poata sa migreze a9a cum migreaza majoritatea gainilor
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zoologice din din vestul Europei de la nu 9tiu pu9carii pentru animale la
zone de reabilitare a animalelor sau efectiv de ingrijire a animalelor care
nu pot fi reintroduse Tn circuitul salbatic din nou?

Doamna Buluqeanu Laura – Gradina zoologica Bucure$ti

Din... nu pot sa dezvolt foarte tare tema pe care o propuneti, dar
din ce 9tiu eu animalele pe care noi le avem sunt nascut Tn captivitate 9i
crescute Tn captivitate Nu cred ca ele pot sa faca fata daca noi le-am
elibera Tn mediul natural. Asta e din ce 9tiu. Dupa aceea mai 9tiu ca nu
sunt foarte tinere animalele pe care Ie dejinem noi in cadrul gradinii
zoologice 9i ne dorim ne dorim Tntinerirea ca sa zic a9a a gradinii, iar pe
partea de dezvoltare eu 9tiu ca exista un proiect foarte mare dar sunt
ni9te probleme legale mai degraba asupra terenului respectiv, nu a§ vrea
sa dezvolt foarte mult pentru ca nu sunt la curent dar exista un proiect
foarte frumos pe care iI are doamna director, dar v-am zis, este ceva
legat de teren.

Domnul Oprita Alexandru – Fundatia Comunitara Bucure$ti

va muljumesc. Tntrebare nu era neaparat Tn legatura cu animalele
pe care deja le aveti ci mai degraba cu modul Tn care gradina se va
dezvolta pentru ca in general gradinile zoologice din ziua de azi
migreaza 9i catre o latura de Tngrijire 9i reabilitare a animalelor salbatice
ranite, cercetare, reintroducere si tot asa, adica au cumva niste clinici
pentru animale salbatice Tn care exista acest servic iu comunitar, nu mai
e doar o chestie de vizitare 9i expunere 9i o implicare activi in
sustinerea biodiversitalii din proximitatea mediului urban. Cam aici
bateam

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Bun. Cred ca putem continua aceasta discu jie 9i cu alta ocazie. Tin
sa precizez ca doamna Laura Buluceanu este de la serviciul contabilitate
din cadrul gradinii zoologice. Nu 9tiu de ce n-a putut participa doamna
director Oprea, dar cred ca e mai potrivit data viitoare se discutam cu
dumneaei
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Doamna Buluqeanu Laura – Gradina zooloqica Bucure gti

Eu am zis sa va povestesc despre cifre mai mult. Eu am sa-I
transmit punctul de vedere al domnului Oprija.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Poate va vedeti 9i Ia o consultare numai pe acest subiect daca 9i
dumnealui este disponibil.

Bun. va multumesc. Daca nu mai sunt alte intrebari pe subiectul
gradina zoologica, Ti muljumesc doamnei Bulugeanu Ti urez spor
saptamana aceasta 9i Ti rnultumesc pentru prezentare 9i participare.

Urmeaza Directia Servicii Publice. Este alaturi de noi doamna
Roxana §unica. Buna ziua, doamna §unica. va rog, daca ne pute+i
prezenta proiectul propus de buget al direcjiei, dar numai pe partea de
mediu.

Multumesc.

Doamna Director executiv $unica Roxana – Directia Servicii
Publice

Buna ziua

Sigur. Directia Servicii Publice are in coordonare trei servicii:
serviciul iluminat, serviciul deratizare dezinsecjie dezinfecjie 9i serviciul
managementul de9euri salubritate. Revenind Tnsa la bugetul de
salubritate, in primul rand avem capitolul cheltuielilor cu bunuri 9i servicii,
iar aici regasim Tn principal cheltuieli angrenate de bugetul Primariei
municipiului Bucure9ti Tn ceea ce prive9te toaletele. Pe de o parte avern
niste sume restante de anul de anul trecut, ete nu au mai putut fi achitate
in contextul OUG-ului si de asemenea avem necesitatea ’incheierii unui
nou contract cadru pentru urmatorii patru ani pentru toaletele pe care
Primaria Municipiului Bucure9ti le finanteaza. in acest moment este Tn .. .
in SEAP, a fost comunicat Pi am invitat operatorii sa depuna oferta
pentru un contract cadru pe pe patru ani cu in care ace9tia sa ofere 182
de toalete amplasate Tn parcuri dar 9i Tn alte zone cu trafic din municipiul
Bucure9ti, suma pe care o regasiti Tn propunerea de buget este surna
totala pentru contractul cadru este necesar sa fie prevazuta a9a, Tnsa

execujia evident ca va va con+ine doar cheltuielile angrenate ... In
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momentul Tn care contractul se va incheia. Dincolo de aceste toalete
care raman la dispozi+ia cetajenilor pe parcursul Tntregului an, avem de
asemenea o alta procedura de achizitie 9i ea se afla Tn desfa9urare Tn
acest moment, terrnen de depunere cred ca e 18 februarie pentru
inchirierea toaletelor mobile 9i a lavoarelor pentru evenimente publice,
evenimente pe care Primaria Municipiului Bucure9ti le desfa9oara, nu
9tiu, poate ne gandirn la strazi deschise, la targul de Craciun 9i alte astfel
de evenirnente 9i pentru aceste aceste tipuri de manifestari sunt
necesare furnizarea de servicii privind Tnchirierea, amplasarea si
Tntrejinerea toaletelor ecologice. Cam a9a arata lucrurite legate de zona
de toalete.

Apoi avem capitolul salubritate. La capitolul salubritate spune ca
chiar este cea mai importanta cheltuiala, este cea legata de achitarea
tarifului privind monitorizarea 9i urmarirea a fost Tnchiderea celulelor C1
C5 aferente depozitului de9euri Iridex, exista o hotarare de instanta prin
care s-a stabilit valoarea acestei monitorizari pentru anul 2019-2020. A
fost stabilita de instanta Ia 6 milioane 125000 RON, ceva de genul
acesta, Tnsa actul aditional ar putut fi Tncheiat cu Iridex abia Tn luna
noiembrie a anului trecut, astfel ca in decembrie, in ciuda chiar si a unui
memorandum adresat Ministerului Dezvoltarti, nu ne-a fost aprobata
alocarea acestei SLime, prin urmare suma aferenta pe aceasta decizie de
trIstan@ pe 2 ani 2019 9i 2020 va fi achitata Tn acest an, speram cat mai
devreme 9i este cuprinsa Tn acesta suma de 24220. Pe langa tariful pe
ace9ti ani de care va spuneam, in continuare insa trebuie sa achitam
tariful 9i pentru anii urmatori 2021, 2022 9i 2023. Am prevazut Tn buget
aceea9i suma de 6 milioane 9i ceva pentru fiecare din ace9ti ani, Tnsa
ceea ce am objinut Tn acest adijional este ca aceasta suma cumva
forfetara chiar nu nu poate sa ramana, astfel Tncat par{ile trebuie sa
negocieze uitandu-se efectiv la cheltuielile pe care monitorizarea le-a
presupus, prin urrnare veji regasi pe langa surna aferenta de care va
povesteam evaluat Tn acest moment la 6 milioane pentru a fi
acoperitoare, veti regasi Tnsa Tn propunerea de buget 9i doua linii privind
consultanja pentru analiza fundamentarii tarifului pentru anul 2021 §i
anul 2022, din nou era o procedura Tnceputa la la finalul anului trecut
dupa Tncheierea actului aditional, in contextul OUG-ului ea nu am mai
putut avea loc, de Tndata ce vom avea buget, vom contracta aceasta
consultan+a care de fapt se va se va uita la la costuri 9i va aloca pe chei
de alocare ce anume ar trebui 9i este just sa cada Tn in Tn in costul de
acoperit de catre Primaria Municipiului Bucure9ti, dat fiind faptul ca este
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evident 9i logic ca aceste costuri de mentenanta ele ar trebui sa
descreasca in timp, ele nu pot ramane la aceea9i la aceea9i valoare an
de an, Tnsa sperarn ca acest aceasta consultan R 9i aceasta analiza a
fundamentarii tarifului sa ne releve valoarea actuala 9i justa pentru a fi
achitata. La capitolul salubritate avem de asemenea alta procedura, de
fapt e o singura procedura de consultanla. Ea va fi ridicata Tn SEAP Tn
luna februarie, ne vom asigura ca va fi promovata cat se poate de bine
catre catre toti cei interesati pe canale de cornunicare ale primariei, dar
profit 9i de aceasta ocazie 9i sa 9i sa spun ca anul acesta avem nevoie
de sprijin Tn realizarea pe de o parte a strategiei pe management integrat
al de9eurilor Tn municipiul Bucure9ti, ... document care nu exista 9i de
care avem nevoie pentru a putea accesa fonduri europene 9i nu nurnai 9i
pentru a avea o viziune cu privire Ia cum ar trebui sa se Tntample acest
management al de9eurilor la nivelul municipiului Bucure9ti, apoi trebuie
sa revizuirn strategia de dezvoltare a serviciului de salubrizare 9i de
asemenea regulamentul de organizare 9i funcjionare a serviciului de
salubrizare. Acestea sunt niste documente unul din 2015, altul din 2020.
Ele trebuie pe de o parte actualizate, aduse Tn zilele noastre apropo de
nevoi 9i a9teptari Tn ceea ce prive9te serviciul de salubrizare 9i pe de alta
parte trebuiesc aduse la nivelul legislatiei din acest moment, avern o
serie Tntreaga de de directive europene, de prevederi legale de la
principiile economiei circulare pana Ia nu 9tiu directiva privind repara+ia 9i
dreptul de a avea acces la la reparajia echipamentelor electrice care nu
sunt in acest moment cuprinse Tn aceste documente. Prin urmare, pe de
o parte invitam operatorii care ne pot sprijini Tn elaborarea acestor
documente sa sa depuna oferte Tn momentul Tn care vom ie9i Tn licita jie
publica cu aceste servicii 9i pe de alta parte, parte integrata din
documentajia de atribuire o reprezinta acoperirea perioadei de
consultare a publicului, in care invitam pe ceilalti stake holderi interesati
de acest subiect sa ne sprijine Tn furnizarea de solujii 9i Tn furnizarea de
feedback referitor la documentele ce vor fi elaborate. O alta linie pe care
am bugetat-o este cea legata de serviciul de con9tientizare 9i informarea
populajiel Tn domeniul gestionarii de9eurilor, un om care vine cu un
background de marketing, bugetele necesare real pentru a contribui
eficient, ar trebui sa fie cu mult mai mari, Tnsa Tncercam sa administram
cat mai judicios banul public, dar dincolo de acest lucru, e foarte greu sa
realizezi real 9i onest o campanie de de con9tientizare Tntr-un ora9 care
are o infrastructura diferita de colectare 9i un mod de a colecta, gestiona
de9eurile de la de la sector la sector. Noi am prevazut aceasta aceasta
suma, nu stiu daca avem cea mai buna solutie Tn acest moment cu
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privire, daca avem o viziune foarte clara asupra unui proiect, din nou
a9teptam sugestii, anul trecut a fost a fost bugetata Tnsa Administra jia
Fondului pentru Mediu a ie9it Tn luna aprilie cu o linie de finanjare 9i am
decis ca alaturi de doua ONG-uri partenere care ne-au propus sa facem
Tmpreuna aceste campanii de con9tientizare, sa mergem alaturi alaturi
de de ei, inca nu avem raspuns legat de acele doua de acele doua
proiecte depuse le Administratia Fondului pentru Mediu, in masura Tn
care acelea se vor Tntampla, vor fi binevenite, dar ramane 9i aceasta
propunere de buget.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Ma scuzaji. Dintre participantii de la Planeta Verde este doamna
lacob Maria. Buna ziua.

Doamna lacob Maria – Planeta Verde

Buna ziua. Referitor la gestionarea de9eurilor 9i colectarea
selectiva, oamenii Tsi doresc foarte mult sa colecteze selectiv, dar de
multe ori nu gasesc acele locuri speciale ori nu sunt puse la dispozi+ie de
catre sigur sectoare, primarii, asociajiile blocului de9i eIe sunt cumva
obligatorii 9i pe langa faptul ca exista persoane care i9i doresc, nu 9tiu
multe persoane cum sa procedeze. Orice campanie de con9tientizare s-
ar face sau se doreste, ar trebui cumva adusi si oameni oameni de rand
cumva Ia masa si ar trebui vazute rezultatele, ar trebui sa ne uitam §i la
ce Tntreprindem, dupa 9ase luni dupa aceea campanie de con9tientizare,
avem rezultate, am colectat selectiv mai mult. Cred ca trebuie sa avem si
aceasta parte a proiectului de a ne uita la rezultate.

Mu ltumesc.

Doamna Director executiv $unica Roxana – Directia Servicii
Publice

Muljumesc 9i eu. Tocmai Tn contextul Tn care, a9a cum va
spuneam, managementul de9eurilor este diferit de la sector la sector,
poate chiar de la cartier la cartier, e foarte greu sa vorbim de o campanie
eficienta la nivel de Bucure9ti cand vorbim de managementul de9eurilor.
in cel mai bun caz, am putea face o campanie despre cum ar trebui sa
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se Tntample doar ca o campanie despre cum ar trebui noi sa colectam pe
patru frac Iii, in conditiile Tn care infrastructura a9a cum spuneaji puse la
dispozi+ie de sectoare, inca nu este la la nivelul Ia care ar fi nevoie sa sa
fie municipiul Bucure9ti, din punctul rneu de vedere, ar fi o campanie Tn
care facem doar un awerness, nu neaparat nu neaparat 9i cu rezultate
concrete, pentru ca n-o sa avern ce sa ce sa rnonitorizam, n-o sa avem
ce sa masuram. Mai mult decat atat, anul acesta Slava Domnului vedem
destul de multe campanii daca ne uitam Ia campania celor de la
Returrorn Tn care se vorbe9te despre colectarea separata a de9eurilor,
astfel ca am lisa bugete mai mari 9i oameni mai pricepuji sa faca acest
lucru. Noi am propus doar un buget de 700 de de mii de lei sperand ca
vom veni 9i cu o propunere utila, nu doar o campanie pe care sa o bifam
ca a fi facuta de Prirnaria Municipiului Bucure9ti, cel pujin aceasta este
viziunea viziunea mea. Sper ca v-am raspuns Tntrebarii.

sa Tnchei cu bugetul. Propunerea de buget mai conjine o zona Tn
care prive9te colectarea tratarea 9i distrugerea de9eurilor. A9a este
definit acest capitol in buget, Tnsa el prive9te exclusiv terenuri care
aparjin sau se afla Tn proprietatea municipiului Bucure9ti, precum 9i o
chestiune ce tine de obliga+ia legala privind colectarea, transportul 9i
neutralizarea animalelor moarte provenite de la gospodariile crescatorilor
individuali de animale, vorbim de ni9te sume foarte mici, pentru care
apropos nici nu avem inca norme de la Ministerul Agriculturii. ei ultima
linie din buget este cea legata de cotizajia anuala pe care Prirnaria
Municipiului Bucure9ti o plate9te pentru Asocia jia de Dezvoltare
Intercomunitara pentru gestionarea de9eurilor 9i a9 spune ca de9i suma
pe care o avem Tn buget nu este foarte mare. Sprijinul 9i aportul pe care
Tncercam sa-I avern de fapt zi de zi ... este acela Tn care investi+iile de
care este atata nevoie real sa se Tntample, gasiti informa{ii actualizate pe
site-ul ... privind cantita+ile colectate 9i gestionate Tn municipiul Bucure9ti
9i de asemenea informajii referitoare la proiecte aflate Tn in ... sau ma
rog proiecte care au ajuns doar pana Tntr-un punct 9i deocarndata
stagneaza. Prima data este cel legat de Centrul de aport voluntar iar cel
de-al doilea este legat de o investi+ie Tntr-o instalajie de tratare, ea ar fi
trebuit sa se realizeze Tn colaborare cu CJ llfov, proiectul a ajuns pana Tn
faza realizarii studiului de fezabilitate, terenul fusese identificat, din
pacate acest proiect nu se va mai Tntampla pe acel teren din llfov nu se
mai poate face investi+ia, Revenind la sprijinul pe care iI acordam, pe
care Consiliul General iI acorda, domnul primar general ... este cel legat
de identificarea de noi terenuri 9i de noi parteneriate pentru a gist
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terenuri pe care aceste investi+ii sa aiba loc, Bucure9tiul nu are aceste
terenuri, dezvoltarea imobiliara ne-a adus Tn situatia Tn care sa nu mai
existe teren de 10-15 ha care sa se afle Ia minim 200 m de ultima
a9ezare umana, a9a cum cerere legislatia pentru a realiza investi+i in
zona de tratare 9i de depozitare.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

va multumesc mult, doamna §unica. Nu 9tiu daca mai avea
doamna lacob, a zis ca are propuneri sau are dornnul Oprija Tntrebari 9i
am 9i eu doua Tntrebari dupa aceea.

Domnul Oprita Alexandru – Funda jia Comunitara Bucure9ti

La mine nu e o Tntrebare. Mai degraba o obsewatie pentru ca am
participat 9i aji vorbit Ia final de asta, am participat la dezbaterea despre
PUG in care mai avem niste rezerve de zone industriale si sa discuta si

despre ce func+iuni pot avea acestea, cred ca ar fi foarte util daca aji
vorbi cu cei din departamentul de la urbanism din prirnarie 9i despre
acest subiect daca exista nevoi stringente de tratare, ar trebui prevazute
cumva in in acest plan urbanistic general.

Merci

Doamna Director executiv $unica Roxana – Directia Servicii
Publice

E a doua oara in doua zile cand mi se sugereaza aceasta discutie
legata de PUG. Recunosc ca nu dejin inforrna{ii din zona de urbanism
dar e clar ca ma voi duce la colegii mei 9i vedem ce se poate face.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Bun. Multumesc. Tntrebarea mea viza partea aceea de Tnchidere a
Iridex. Acolo e un buget foarte mare din ce am vazut. injeleg ca sunteji
in instanta sau oricum vreji sa faceti un studiu pe tarifele respective, dar
cum sa monitorizeaza efectiv Tnchiderea de catre Iridex, cum face
primaria aceasta monitorizare? Sunt in continuare foarte multe plangeri
si nu e clar ca vin mirosurile de la iritex Tn zona de nord, dar sunt multe
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asociajii care sustin asta in continuare. Cum gestioneaza primaria relatia
aceasta cu cet care trebuie sa monitorizeze si sa Tnchida Iridexul?

Doamna Director executiv $unica Roxana – Direcjia Servicii
Publice

in primul rand, conform legii, cei care monitorizeaza §i urmaresc
post ’Fnchidere, Iridex a fost, este Tnchis, este Tnchis de niste ani. Cei care
monitorizeaza, sunt chiar cei care au operat groapa de la Iridex §i este
vorba chiar de Iridex Grup Import Export SRL. Ei sunt cei care conform
legii realizeaza aceasta aceasta, conform contractului incheiat Tn 1999,
ei sunt cei care trebuie sa realizeze monitorizarea.. .

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Da, da, da, asta am observat. Am observat ca tot Iridex

monitorizeaza. Tntrebarea mea viza cum monitorizeaza primaria
monitorizarea lor?

Doamna Director executiv $unica Roxana – Direc jia Servicii
Publice

Exact. Primaria, in primul rand primaria are acest obiectiv de a
evalua costurile pe care Iridex le solicita 9i pe care le comunica ca fiind
costul costul annual. O intreaga serie intreaga de activitali au avut Ioc in
toli ace9ti Tn toli ace9ti ani, ele din pacate n-au fost tran9ate Tn re}atie
directa PMB-lridex. A fost nevoie de interventia instantei care a hotarat o

valoare anuala a ... la 6 milioane 100000, cea de care va spuneam. lar
in acest moment, a9a a hotarat instanja, aceasta este suma anuala pe
care noi trebuie sa o platim, Tnsa limitata la anii 2019 – 2020. Conform
actului adijional Tncheiat, cei de la Iridex mi-au pus la dispozitie toate
documentele financiar-contabile aferente anului 2021-2022 si va va avea
Ioc o evaluare directa, concreta a acestor costuri cu ajutorul unei firme
de consultan Ia care are are tot background necesar sa faca aceasta sa
faca aceasta verificare Tn care sa sa care si cunoaste cum aceste costuri
trebuie alocate. Un demers similar a avut Ioc si la nivelul anului trecut
Deci 9i pentru documentajia aferenta 2019 9i pa4ial 2020. A existat un
astfel de raport de expertiza. Din pacate, instanta nu 1-a luat Tn

considerare
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Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Bun, am Tnteles. Referitor la strategia aceea de management
integrat 9i revizuirea strategiei de dezvoltare 9i func{ionare 9i apoi
regularnentul de organizare 9i funcjionare a serviciului public de
salubrizare, cele trei documente cand ne putem a9tepta sa fie puse Tn
consultare, fiindca am Tnteles ca asta va doHji sa avem 9i implicarea
publicului.

Doamna Director executiv $unica Roxana – Directia Servicii
Publ ice

Sigur, procedura de achizi{ie va fi la ridicata Tn luna februarie, prin
urmare o sa parcurgern toti pa9ii, am mai incercat 9i anul trecut sa sa
facem aceasta achizi+ie, din pacate am avut un singur ofertant 9i care nu
a fost eligibil, el a trebuit sa fie descalificat de catre comisia de anatiza.
Deci am Tncercat si anul trecut sa facem acest lucru. in februarie reluam
Tntreg procesul. De Tndata ce ofertele vor veni, analiza va avea loc 9i
vom alege vom alege partenerul, va demara procesul de realizare
efectiva a documentelor. Ceea ce am trecut Tn caietul de de sarcini este
ca ne dorim ca inclusiv partea de consultare de consultare publica a
acestor documente sa aiba loc anul acesta. Cu privire la adoptarea lor,
nu ne-am putut propune neaparat un target, ca depindem pana la urma
9i de aprobarea Tn Consiliul General, Tnsa ceea ce tine de noi are ca
obiectiv finalizarea Tn cursul acestui an.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Bun. va multumesc mult, doamna director §unica 9i pentru
prezentare 9i pentru eforturile din cadrul direc{iei. Cred ca ne reTntalnim
la urmatoarea discu+ie pe buget sau pe proiecte. O seara buna va
doresc

in continuare mai avem o singura institutie, Administrajia Parcul
Natural vacaresti. Alaturi de noi este doamna director Simion. Bund
seara. Daca, la feI, ne puteti, va rog prezenta bugetul propus pentru anul
acesta, ce s-a facut din bugetul de anul trecut, ce s-a executat, foarte pe
scurt pe partea de executie 9i daca aveti propuneri pentru comisie pe o
bugetare suplimentara.
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Multumesc.

Doamna Director Simion $tefania – Administrajia Parcul Natural
vacare9ti

Muljumesc frumos. Foarte pe scurt, pe partea de execujie pe anul
trecut. Nu s-a reusit realizarea obiectivelor din sectiunea de dezvoltare,
cele care au avut legatura cu in principal cu suprafaja propriu-zisa a
parcului vacare9ti, datorita constrangerilor legate de, introduse prin
ordonanta, legate de investitii, practic datorita perioadei necesare pentru
concep+ie 9i design 9i realizarea unui studiu de prefezabilitate, ne-am
dus cu aceasta, ne-am dus cu aceasta parte catre toamna anului trecut
9i ordonanta ne-a blocat practic in cheltuielile pe investitii 9i Ia feI pe
partea de investitii era propus pe anul trecut 9i achizitionarea unei
autoutilitare pentru Administratie 9i acest lucru n-a mai fost posibil inca
din primavara, din mai, odata cu prima ordonanta 34, deci acestea se
regasesc 9i Tn anul acesta Tn partea de in secjiunea de dezvoltare.
Revenind la bugetul propus pentru 2024, propunem Tn suma totala de 6
milioane 330.000 de lei, din care nu voi intra in partea din titlu de
cheltuieli de personal, titlul de bunuri 9i servicii, avem cheltuielile mai
mari sunt legate de Tntrejinere diverse lucrari de Tntre{inere a vegetajiei
din parc sau cheltuieli de consultanta, cheltuieli de pregatire
profesionala, cheltuieli cu diferite servicii de ghidaj cum ar fi sau servicii
de fotografie profesionala, partea de consultanji am atins deja, sunt
vizate servicii de consultan+a in domeniul juridic, in domeniul achizijiilor
publice, precum 9i Tn domeniul protecjiei rnediului, cheltuielile obi9nuite
legate de funcjionarea sediului, dar acestea sunt capitolele mari. Nu 9tiu,
daca sunt Tntrebari specifice?

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Muljumesc mult, doamna director, pentru prezentare. Nu 9tiu, nu
vad pe nimeni Tnscris Tn momentul acesta pentru a lua cuvantul.

Aveam eu o Tntrebare legata de planul de management. Care mai
este stadiut cu el 9i vad acum ci este o Tnscriere la cuvant din partea
Nicoletei Marin de la Rejeaua pentru natura urbana.
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Doamna Director Simion $tefania – Administra jia Parcul Natural
vacare9t i

Planul de management a fost elaborat, acesta a fost supus
dezbaterii membrilor Consiliului stiintific, in urma dezbaterilor, 3 la
numar, s-au adus o serie de modificari planului care au vizat Tn cea mai
mare parte modificari privind structura lui, deoarece a intervenit un nou
act norrnativ care reglementeaza structura, modul de prezentare a
datelor, Consiliul 9tiin+ific a emis un aviz pozitiv pentru planul de
management, a fOBt de asemenea supus consultariim de aceasta data
din partea Consiliului consultativ de administrarea parcului, acesta nu
emite propriu zis avize, dar punctul de vedere al membrilor a fost unul
pozitiv, a fost depus ulterior imediat dupa objinerea avizului Consiliului
9tiinjific, a fost depus la Agen jia de Protec jia Mediului Bucure9ti, care
parcurge procedura de Tncadrare a planului Tn urma careia decide daca
merge Tnainte cu evaluarea impactului asupra mediului sau fara
evaluarea impactului asupra mediului. Aceasta decizie s-a luat de a
parcurge, de a se incheia procedura fara emiterea unui aviz de mediu,
deci numai cu decizie de Tncadrare, care necesita evaluarea impactului,
odata ce aceasta decizie se emite Tn mod formal, urmeaza Tn foarte scurt
timE), acest, vom merge, vom depune planul pentru analiza si emiterea
unui aviz din partea Directiei de Mediu a Primariei Municipiului Bucure9ti
9i apoi Tnsotit de aceste documente pe care le-am enumerat pana acum,
TI vom depune la Agen+ia Na+ionala pentru Arii Naturale Protejate pentru
emiterea avizului din partea acestei institutii. Nu 9tim exact cat va dura,
dar este de ordinul lunilor analiza la nivelul acestei institutii si cu avizul
acestei institutii vom merge pentru aprobarea finala la Ministerul Mediului
care trebuie sa emita un ordin de Ministru pentru aprobare, la randul siu
emis Tn urma unor avize din partea din partea unor ministere cu
competente de avizare.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Muljumesc mult pentru raspuns. Deci va mai dura, pe scud. cand
a fost depus la Agen{ia pentru Arii Naturale Protejate?

Doamna Director Simion $tefania – Administra jia Parcul Natural
vacare9t i

A fost depus Tn luna noiembrie.
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Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Am in+eles 9i practic dumnealor TI au, e sfar9it de lanuarie 9i au dat
un raspuns vizavi de cand s-ar putea aproba?

Doamna Director Simion $tefania – Administra jia Parcul Natural
vacare9t i

Da, avem un raspuns. Se incadreaza ca nenecesitand evaluarea
impactului asupra mediului, de altfel exista exista o practica la nivelul
asta

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Dar eu am inteles ca acum dupa ce a fost la Agentia de Protectia
Mediului, s-a dus la Agenjia de Arii Naturale Protejate.

Doamna Director Simion $tefania – Administrajia Parcul Natural
vacare9t i

iI vom depune Tn momentul Tn care avem 9i decizia redactata, deci
acuma este ... ea s-a luat, s-a adoptat, dar nu a fost, ca o sentinla
judecatoreasca, 9ti li ca de la de la data trecuta dureaza pana la
redactare. Este Tn curs de redactare.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

§i temerea mea sincer este ca se va bloca Ia minister 9i la agentia
aceea de arii naturale protejate fiindca §tiu ca au mai fost astfel de
parcuri naturale Tn toata !ara n situa{ia aceasta cu planurile depuse 9i
neadoptate dar sa speram ca nu e cazul aici. Nu mai lungesc aceasta
discutie privind planul de managementul. O avem pe doamna Marin,
care dore9te sa adreseze o Tntrebare. va rog, doamna Marin.

Doamna Marin Nicoleta – Reteaua pentru natura urbana
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Muljurnesc 9i buna seara. Am mai multe Tntrebari. Apropo de planul
de management, a9 vrea sa Tntreb cand a fost pus in consultare publica
de Administratia Parcului?

Doarnna Director Simion $tefania – Administrajia Parcul Natural
vacare Sti

El este pe site-ul nostru. Odata cu depunerea Ia APM Bucure9ti.

Doamna Marin Nicoleta – Rejeaua pentru natura urbana

Dar aji organizat o consultare publica Tnainte de a-I transmite catre
APM?

Doamna Director Simion $tefania – Administratia Parcul Natural
vacare$ti

Acesta este un proces de consultare publica, publicarea lui si
posibilitatea publicului de a trirnite observa+ii.

Doamna Marin Nicoleta – Rejeaua pentru natura urbana

O.K. pentru ca pe pagina de Facebook a administratiei nu am
vazut nlciun anunt de felul acesta.

Doamna Director Sirnion $tefania – Administratia Parcul Natural
vacare9ti

Este pe site-ul administrajiei.

Doamna Marin Nicoleta – Reteaua pentru natura urbana

intrebarile mele referttoare la propunerea de buget sunt legate de
masurile de conservare, am vazut ca in propunerea de buget nu sunt
incluse linii bugetare pentru conservare 9i Tntrebarea mea este aveti Tn
vedere estimarea 9i includerea Tn buget a unor sume necesare pentru
rnasurile de conservare 9i rna refer aici Tn primul rand la aducerea unui
volum de apa in parc in caz de seceta, cum a fost 9i Tn anii trecuji 9i a
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doua chestiune urgenta legata de extinderea stufului, daca aveti Tn

vedere masuri sau estimari de buget pe care sa le includeti Tn bugetul
pentru anul acesta?

Doamna Director Simion $tefania – Administra fia Parcul Natural
vacare et i

in primul rand terminologic nu exista linii bugetare pentru
conserva re .

Doamna Marin Nicoleta – Rejeaua pentru natura urbana

Ele sunt incluse Tn alta linie Tn propunerea de buget?

Doamna Director Simion $tefania – Administratia Parcul Natural
vacare9ti

Nu, nu exista linii bugetare pentru conservare, dar trecand peste
aceasta chestiune care este de terminologie, la articole bugetare daca
ne referim, exista articole bugetare Tn care s-ar Tncadra anumite cheltuieli
care !in de masurile pe care le enumerati 9i anume de masuri de
Tntretinere a vegeta{iei din parc. Cu toate acestea, lucrarile pe care le-aji
men+ionat, cu siguran+a acestea sunt sunt ni9te lucrari necesare pentru
Tntretinerea habitatului habitatelor parcului, reabilitarea lor ecologica Tn
cea mai mare masura, legate de scaderea debitului de apa 9i datorita
secetei 9i datorita extinderii stufului este o preocupare Tn mod evident
pentru pentru Administratie deoarece suntem con9tienji de problernele
pe care le provoaca. Toate acestea sunt ni9te lucrari, sunt ni9te investi Iii,
cel putin partea de aducjtune de apa este o investitie propriu zisa care
presupune stajie de pompare a apei 9i a9a mai departe 9i care este Tn
primul rand conditionata de existenja planului de management, adica
aceasta aceasta lucrare trebuie prevazuta Tn planul de management,
planul de management trebuie aprobat 9i evident aceasta are nevoie de
o parte Tntreaga de studiu sau studii de fezabilitate, in functie de
componentele ei, aprobarea acestor studii de fezabilitate 9i apoi
proiectarea 9i executia tor. Ceea ce vreau sa spun este ca in cel mai
fericit scenariu Tn acest an am putea sa Tncepem partea de studiu de
fezabilitate. Legat de proiecte de de lucrari de decolrnatare 9i de
destufarire, acestea sunt la randul tor niste interventii foarte sensibile Tn
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habitatul natural 9i evident ele trebuie sa fie prevazute la randul lor de
planul de management care trebuie sa treaca prin procedura pe care am
descris-o 9i nurnai dupa aprobarea acestora se poate trece la realizarea
lor 91 oricum acestea se vor realiza Tn etape foarte rnici Tn timp dat 9i vom
prioritiza vom Tncepe cu suprafe+e mici 9i vom vom extinde de la an la an
9i datorita faptului ca vorbim totu9i de o interven{ie cu un grad de ... care
... de potenjial mare de a afecta biodiversitatea parcutui, de aceea ele
trebuie facute cu foarte mare aten jie numai Tn anurnite perioade ale
anului 9i evident pe suprafe+e foarte mici, prin urrnare Tn acest an, in cel
mai fericit scenariu putern sa ne gandim Ia o suprafata foarte mica la
finalul acestui an, cum spuneam conditionat de existenTa planului de
management, iar referitor la costuri, acestea pot sa fie incluse Tn liniile Tn
articolele bugetare care vizeaza bunuri 9i servicii pentru functionare sau
alte bunuri oi servicii cu caracter functional, de la de la caz la caz.

Doamna Marin Nicoleta – Reteaua pentru natura urbana

Mul+umesc. Ati spus ca ele vor fi introduse Tn studiile de fezabilitate
9i in propunerea de buget sunt alocaji bani 250.000 RON pentru studii
de fezabilitate. Sunt aceste masuri incluse Tn lista studiilor de fezabilitate
pe care vreji sa Ie faceji in acest an?

Doamna Director Simion $tefania – Administratia Parcul Natural
vacare9ti

Unul dintre ele viseaza aducjiunea de apa, da.

Doamna Marin Nicoleta – Rejeaua pentru natura urbana

lar referitor la controlul speciilor invazive cum este cenu9eul, aveti
inclus Tn studiul de fezabilitate 9i pentru asta sau nu este inca?

Doamna Director Simion $tefania – Administra fia Parcul Natural
vacare9t i

Da, deocarndata suntem Tn etapa cartaril... preciza acestor
exemplare Tn parc sau suprafe+e acoperite de aceste exemplare, pana
acum noi am acjionat pe partea de eliminare a ambroziei ca planta
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invaziva 9i care nu, la care nu am apelat la fonduri, adica nu am
externalizat acest serviciu, am facut cu fonduri propri, iar cu privire la
celelalte opera{iuni, adica pentru alte specii cum daji exemplu cenu9erul,
apreciez ca nu vor fi atat de multe exemplare 9i ni§te lucrari atat de
ample Tncat sa avem ni9te cheltuieli foarte mari cu acestea, adica Ia feI
asemenea cheltuieli pot viza daca le externalizam pot pot fi Tncadrate pe
articole bugetare de functionare.

Doamna Marin Nicoleta – Reteaua pentru natura urbana

O.K. Mul+urnesc. Mai am doua Tntrebari. Una este legata de
alocarea de resurse pentru planificarea raspunsului de urgenta Tn caz de
incendii de vegeta+ie. Aveji in plan sau luati Tn considerare sa includeti Tn
propunerea de buget pentru anul acesta 9i costurile necesare pentru
pregatirea acestui plan? Ma refer aici la sistem de hidranti poate un
Tnceperea unui sau studiu de fezabilitate pentru un drum perimetral care
ar putea asigura accesul ma9inilor de pompieri.

Doamna Director Simion $tefania – Administratia Parcul Natural
vacare Sti

in aceasta, nu, in aceasta propunere nu am, n-am n-am inclus.

Doamna Marin Nicoleta – Reteaua pentru natura urbana

va gandiji sa luaji asta in calcul dat fiind ca sunt in continuare
incendii de vegeta+ie in parc 9i e expusa acestui risc destul de mare?

Doamna Director Simion $tefania – Administra jia Parcul Natural
vacare9t i

Din fericire, da, sunt sunt in continuare incendii dar masinile de
pompieri au acces, adica va referiti Ia un alt un alt punct de acces sau
catre parc sau .. .

Doamna Marin Nicoleta – Rejeaua pentru natura urbana
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Ar fi necesar ar fi necesar un un drum de acces exclusiv pentru
ma9inile de pompieri. Nu trebuie sa fie un drum betonat. Ar trebui sa fie
accesibil pentru autospeciale pentru ca ele sa poata interveni 9i la
incendii care izbucnesc Tn centrul parcului, unde nu pot ajunge. in trecut,
dupa cum cred ca 9titi, au fost situatii Tn care autospecialele nu au putut
intra, alteori au putut intra, dar n-au putut merge pana la pana la incendiu
din cauza lipsei unui drum de acces 9i la mornentele respective, asta era
solujia oferita de de pompieri, de acces un drum de acces exclusiv
pentru situatiile Tn care incendiile izbucnesc Tn centrul parcului 9i nu au
alta varianta de acces. Au fost situatii Tn care n-au putut intra decat cu
lopetile 9i cu gale{ile de apa la incendii care necesitau stingere cu
autospeciala, dar cred ca.. .

Doamna Director Simion $tefania – Administratia Parcul Natural
vacare Sti

in acest, in acest, in propunerea din acest, ca sa prezint, nu o sa
va spun ceva ce nu ar fi adevarat, nu, nu am ... pentru acest poten+ial
proiect

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

va multumesc

in\eleg ca mai este o Tntrebare, scuze ca intervin in discutie, dar ne
apropiem cumva de final. Ce voiam eu sa zic referitor la incendii. Poate Ti
o idee buna sa avem o discujie pe solutii pe ce spune doamna Marin, pe
zona centrala a parcului. Nu 9tiu daca cumva, fiindca un drum, rnie, cel
putin a9a Ia prima facere, mi se pare destul de invaziv pentru habitat
acolo, nu? sa construie9ti un drum, chiar daca e de pamant sau de
piatra, Tnsa daca n-ai alta solutie, poate... furtune mai lungi pe care sa le
achizijioneze prirnaria.

Doarnna Marin Nicoleta – Reteaua pentru natura urbana

Un sistem de hidranti iarasi ar fi necesar

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria
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Hidranji care sa fie acolo 9i sa se conecteze direct la ei, nu sa fie
neaparat un drum sa intre cu autospeciala. §i asta ar fi o posibilitate, nu
9tiu, adica cred ca merita gandit Tn continuare pe tema asta. va rog,
ultima Tntrebare acum.

Doamna Marin Nicoleta – Reteaua pentru natura urbana

O.K. Apropo de sistemul de supraveghere in parc pentru care este
alocat un buget de 500000 RON, daca aveji in vedere ca acest sistem
sa includa si o monitorizare electronica sau o monitorizare automata a
numarului de vizitatori? Care din punctul meu de vedere ar fi necesar.

Doamna Director Simion $tefania – Administratia Parcul Natural
vacare Sti

El este gandit ca un sistem de supraveghere al pentru siguranta
ceta+enilor 9i pentru a supraveghea in vederea prevenirii depozitarii de
de9euri 9i a9a mai departe. Deci acest scopul scopul siu 9i aceasta ni se
pare, mi se pare prioritatea pentru pentru acel loc. Acum, in privinta
numarului de vizitatori, o monitorizare atat de minutioasa asa cu camere
cum sugera{i, eu una nu o vad neaparat oportuna din punctul de vedere
al eficacita+ii cheltuirii baniului public pentru ca, bun, 9i pana la urma stiu
cu precizie ca adica numarul de vizitatori poate sa fie estimat pe baza
unor pe baza altor metode 9i cred ca acele estimari sunt totusi suficiente,
adica daca 9tiu cu precizie ca acolo prin mijloace electronice acolo au
fost anul trecut 45598 de vizitatori si n-au fost cat am reusit noi sa
estimam sa zicem 35000, nu ma ajuta foarte mult, adica de ce am cheltui
neaparat ni9te bani ca sa.. .

Doamna Marin Nicoleta – Reteaua pentru natura urbana

in ce consta sistemul de supraveghere pe care iI aveti Tn vedere?

Doamna Director Simion $tefania – Administra jia Parcul Natural
vacare9ti

Camere video. Cum sunt cele stradale. obisnuite
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Doamna Marin Nicoleta – Re{eaua pentru natura urbana

De asta am Tntrebat, pentru ca sunt camere care pot monitoriza 9i
numarul de de vizitatori care intra in parc fara sa captureze alte date ci
doar monitorizare cantitativa Tn acela9i sistem despre care aji spus doar
ca exista 9i camere care au 9i opjiunea asta. Asta o sa va fie de foarte
mare folos c3and va fi necesar sa faceti un studiu de al capacitalii de
suport a parcului, adica cati vizitatori poate sa primeasca parcul Ia un
moment dat Tntr-o anumita zona. E util sa aveti o rnonitorizare istorica a
numarului de vizitatori.

Doamna Director Simion $tefania – Administratia Parcul Natural
vacare9t i

... 9i a9teptam, invitam 9i a9teptarn organizajii care prin
parteneriate sa sa ne ajute sa facem aceasta operatiune.

Doamna Marin Nicoleta – Reteaua pentru natura urbana

O.K. O sa trimitem completari atunci.

Multumesc.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Sunt mult mai scumpe astfel de tipuri de camera decat cele
normale?

Doamna Marin Nicoleta – Reteaua pentru natura urbana

Nu cred. Nu stiu nu stiu daca sunt mult mai scumpe sau nu, dar
tind sa cred ca nu. Sunt camere care se folosesc 9i Tn hiperrnarketuri sau
in alte locuri in care se monitorizeaza.

Doamna Director Simion $tefania – Administratia Parcul Natural
vacare9ti

Acolo scopul este evident 9i eficacitatea este evident. Aici o vad
mai pujin evidenta, dar nu resping planul, ideea.
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Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Mi se pare 91 mie o sugestie buna. Eu am fost de exemplu de
curand Tntr-un parc national Tntr adevar Tn Croatia unde aveau 100.000
de oameni Tn acela9i interval orar, in parc 9i nu simteai ca sunt oamenii
aceia acolo. BineTnteles ca necesita foarte multi infrastructura aceasta
posibilitate, dar avand Tn vedere ca tot cre9te popula{ia Bucure9tiului 98 a
zonei rnetropolitane, probabil ca e nevoie sa ne a9teptam la rnult mai
mulji vizitatori. E singurul parc natural din Bucure9ti pana la urma 9i
atunci poate ar fi bine tocmai ca sa putem fundamenta 9i alte investitii de
infrastructura pe o nevoie ridicata de vizitare ma gandesc, nu 9tiu peste
caliva ani sau Tn cat timp se poate Tntampla asta, dar sper ca din ce in ce
mai multi bucure9teni sa vina mai aproape de natura 9i de natura
salbatica Tn primul rand.

Eu va multumesc foarte mult, doamna director si va multumesc si
celor care ati contribuit astazi cu Tntrebari 9i sugestii la planurile de
bugete, a9a cum au fost ele propuse de catre institujii. va voi invita Tn
continuare sa urmartti aceste dezbateri pe buget de Tndata ce el va fi
publicat Tn dezbatere publica 9i sper sa ne revedem inclusiv Tn comisie
fiindca sunt institujii care ati vazut astazi au cerut linii bugetare noi 9i
pentru investi+ii cum a fost gradina zoologica. Vi mut+urnesc 91 doamna
director Simion pentru contributia Dvs. 98 va urez o seara buna. Qi celor
care poate ne urmari+i online, colegilor consilieri, domnului secretar
tehnic al comisiei 9i dornnului Cezar Dragomir pentru asistenja tehnica.
Daca vor mai fi necesare dezbateri cu publicul pe subiectul bugetelor de
mediu, Ie vom convoca. Am depa9it numai cu trei minute prograrnarea
inijiala, deci le rnul+umesc domnilor directori pentru faptul ca au fost
foarte eficien+i in prezentari 9i au raspuns la toate Tntrebarile puse 9i va
urez o seara bund in continuare.

Declar sedinta Tnchisa
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Sedinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 18:05.

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de sistemul de vot online cu aplicajia integrata Slido
precum 9i pe baza votului exprimat verbal de catre consilierii generali
care nu au putut vota Tn rnodalitatea menjionata mai sus.

PRESEDINTE
&

CICEALA ANA MARIA
%tiETAR

Vl§AXfKjRIA ALEXAN DRU
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